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توضیح احمد خاتمی درباره جمله جنجالی؛ 
ناخواسته بود!

عضو فق های شورای نگهبان گفت: بی حجابی، منکر است و نهی از منکر هم یک واجب 
است و باید در این عرصه نیز همانند همه منکرات از شیوه های قرآنی استفاده کرد.

به گزارش ایلنا، ســیداحمد خاتمی عضو فق های شورای نگهبان و امام جمعه موقت 
تهران طی سخنانی در جمع عزاداران حسینی )ع( با بیان اینکه مسئله حجاب و عفاف 
که از آن در فقه با عنوان سِتر و از نقطه مقابل آن، به تبََرج یاد شده، از ضروریات دین 
اســت، گفت: بی حجابی، منکر است و نهی از منکر هم یک واجب است و باید در این 
عرصــه نیز همانند همه منکرات، از شــیوه های قرآنی مانند قول لیّن یعنی نرم، قول 

حُسن یعنی زیبا، قول سدید یعنی محکم و استدلالی استفاده کرد.
وی افزود: منطق حضرت امام صادق )ع( این است که برای مقابله با این منکر همانند 
منکرات دیگر، هم باید کار فرهنگی شود و هم کار اجرایی که همان اعمال قانون است. 
امام صادق علیه السلام فرمودند: ما جَعَلَ الّلُ  بسَطَ اللِّسانِ و کَفَّ الیَدِ، و لکِن جَعَلهَُما 
یبُسَطانِ مَعا و یکَُفّانِ مَعا یعنی خداوند زبان را بسته و دست را گشاده قرار نداده، بلکه 
آن ها را چنان آفریده که با هم باز می شوند و با هم بسته می گردند. این یعنی باید هم 

کار فرهنگی باشد و هم کار اجرایی.
احمد خاتمی گفت: اینجانب در خطبه گذشــته که در تاریخ ۱۷ تیر ۱۴۰۱ ایراد شد 
در یادداشــت خود که همه خطبه ها را قبل از ایراد می نویسم، این جمله را ندیدم که 
اکثر بی حجاب ها از خانواده های دزد ها هســتند و در تلویزیون هم ندیدم، لذا به این 
باور رسیدم که آن را نگفتم و آن را در خطبه این هفته ۷ مرداد ۱۴۰۱ ابراز کردم، ولی 
بعد از نماز برخی نمازگزاران محترم جمعه گفتند که در خطبه قبل گفته اید، بنابراین 
تردیدی ندارم که این جمله سبق لسان و ناخواسته بوده است. از خداوند می خواهم که 
دل های همه ما را به نور ایمان منور کرده و ما را در صراط بندگی خود استوار فرماید.

تهدید عجیب یک نماینده مجلس
صباغیان بافقی گفت: دشمن بداند اگر گستاخی و تهدید آن ادامه یابد، در زمینه سلاح 
هســته ای که زورگویان دارند از رهبر معظم انقلاب اسلامی خواهیم خواست که اگر 
صلاح بدانند استراتژی و فتوای ساخت سلاح هسته ای تغییر یابد و این برای جوانان 

ایرانی بسیار آسان خواهد بود.
بــه گزارش ایلنا، نماینده مــردم مهریز در مجلس با بیان اینکه تغییر تاریخ مصرف و 
تولید کالا ها جان مردم را به خطر انداخته است، خواستار ورود رئیس جمهور به این 

موضوع شد.
محمدرضا صباغیان بافقی در نشست علنی روز )سه شنبه، ۱۱ مردادماه( مجلس شورای 
اسلامی در قالب تشکر و تذکر به دستگاه دیپلماسی کشور و سازمان انرژی اتمی، گفت: 
تشکر از بابت مواضع اصولی و مقاومت وزارت امور خارجه و سازمان انرژی اتمی در برابر 

زیاده خواهی های غرب به ویژه آمریکا تا امروز است که ان شاءالل نتیجه خواهد داد.
وی تصریــح کرد: ما به همه تعهدات برجامی عمل کردیــم، بیش از آن نه خدا و نه 
مردم راضی هستند و بدانید هرچه جلوی حکومت های قلدر و افراد زورگو کوتاه بیاییم 

گستاخ تر خواهند شد، محکم بایستید خداوند هم یاری خواهد کرد.
نماینده مردم مهریز و بافق و بهاباد و خاتم و ابرکوه در مجلس خاطرنشان کرد: اگر همه 
جناح ها و گرو ها تدبیر می کردند که سیاست های جهانی تغییر کند نمی توانستند، اما 
یک حرکت روسیه اوضاع را به نفع کشور های مظلوم از جمله ایران تغییر داد. باید به 

خداوند بزرگ تکیه و مشکلات داخلی و ضعف های خود را برطرف کنیم.
وی یادآور شــد: دشمن بداند اگر گســتاخی و تهدید آن ادامه یابد، در زمینه سلاح 
هســته ای که زورگویان دارند از رهبر معظم انقلاب اسلامی خواهیم خواست که اگر 
صلاح بدانند استراتژی و فتوای ساخت سلاح هسته ای تغییر یابد و این برای جوانان 

ایرانی بسیار آسان خواهد بود.
ایــن نماینده مردم در مجلس یازدهم در تذکری پیرامون کیفیت کالاها، تاکید کرد: 
مردم از یک طرف گران فروشی و کیفیت نامطلوب کالا ها را تحمل می کنند، اما تغییر 
تاریــخ مصرف و تولید کالا ها بازی با جان مردم اســت و باید در این زمینه به رئیس 

جمهور تذکر دهید.

رهبر احتمالی بعدی القاعده کیست؟
»سیف العدل« مصری یک افسر سابق ارتش است که از اعضای موسس القاعده به شمار 
می رود و اواخر دهه ۸۰ میلادی به گروه تروریستی به نام »مکتب الخدمت« ملحق شد.

وارث احتمالی بعدی رهبری القاعده پس از تایید کشته شدن ایمن الظواهری در کابل 
افغانستان، یک نیروی زیرک، آموزش دیده و با تجربه در کشتن سربازان آمریکایی و 

انگلیسی است که خود را »شمشیر عدالت« نامیده است.
به گزارش ایســنا، روزنامه دیلی میل نوشــت: »سیف العدل« مصری یک افسر سابق 
ارتش است که از اعضای موسس القاعده به شمار می رود و اواخر دهه ۸۰ میلادی به 

گروه تروریستی به نام »مکتب الخدمت« ملحق شد.
بعد از مدتی او با اسامه بن لادن و الظواهری آشنا شد و به زودی به گروه مجزایی به 
نام »جهاد اسلامی مصر« پیوست. مساله دیگری که از او می دانیم این است که سیف 
العدل حدود ۶۰ســاله یکی از جوانترین رهبران القاعده است و وقتی ۳۰ سال داشت 
شــاهد عملیات »سرنگونی بلک هاوک« در موگادیشو، سومالی بود که در جریان آن 

عملیات، ۱۹ سرباز آمریکایی کشته شده و اجسادشان در خیابان ها به نمایش درآمد.
از زمان کشته شدن اسامه بن لادن در ۲۰۱۱، العدل به یکی از استراتژیست های مهم 

در داخل القاعده تبدیل شد.
»بیل روجیو« یکی از محققان در بنیاد دفاع از دموکراسی ها می گوید که العدل احتمالا 

کاندیدای پست رهبری القاعده است.
نام واقعی العدل »محمد صلاح الدین زیدان« است.

حمزه، پســر اسامه بن لادن که قرار بود جانشین پدر شود در سال ۲۰۱۹ کشته شد و 
»ابو محمد المصری« هم که استراتژیست ارشد این گروه بود در سال ۲۰۲۰ ترور شد.

اطلاعــات ایالات متحده می گویــد: العدل در ارتباط با بمب گــذاری ۷ اوت ۱۹۹۸ در 
سفارتخانه های ایالات متحده در دارالسلام، تانزانیا، و نایروبی، کنیا، تحت تعقیب است. در 
جریان این انفجارها در شرق آفریقا ۲۲۴ تن کشته شده که شامل ۱۲ آمریکایی می شوند.

همچنین بیش از ۴۵۰۰ تن هم زخمی شدند. جایزه ۱۰ میلیون دلاری نیز برای سر 
العدل تعیین شده است.

پارلمان عراق آتش گرفت
رسانه های عراقی روز )سه شنبه( از آتش سوزی در کاخ پذیرایی پارلمان و حضور سریع 

نیروهای آتش نشانی خبر دادند.
به نوشته وبگاه موازین نیوز، به گفته تیم آتش نشانی، زباله های موجود در ساختمان 
پذیرایی ابتدا آتش گرفته و قبل از آن که به دیگر قسمت ها سرایت کند، خاموش شده 

است. این اتفاق تلفات جانی در پی نداشت.
ساختمان پارلمان از روز شنبه در اشغال آشوبگران حامی مقتدی صدر قرار دارد و آن ها 

اعلام کرده اند تا زمانی که صد دستور ندهد به تحصن خود ادامه خواهند داد.
در این راستا، کمیته سازماندهی تظاهرات )وابسته به کمیته هماهنگی شیعیان( دیروز 
در بیانیه ای گفت که می بایســت آشوبگران وابسته به جریان صدر، پارلمان را تخلیه 

کنند تا فعالیت این نهاد از سر گرفته شود.
آشوب طلبان حامی مقتدی صدر در چهارشنبه هفته گذشته و بار دوم در شنبه هفته 
جاری در اعتراض به معرفی »محمد شــیاع السودانی« برای در اختیار گرفتن پست 
نخست وزیری، به منطقه سبز یورش برده و وارد پارلمان شدند. آن ها همچنان در داخل 

صحن پارلمان در تحصن به سر می برند.
در این راستا روزنامه الاخبار چاپ لبنان روز یکشنبه به نقل از منابع عراقی نوشت که 
در جریان اولین ورود آشــوبگران حامی مقتدی صدر به پارلمان عراق در چهارشنبه 
هفته گذشته، پیامی از دفتر آیت الل سیستانی به مقتدی صدر رسید و مرجع عالیقدر 

شیعیان از او خواسته بود تا اوضاع را آرام کند.

سه شرط ایران برای توافق با آمریکا
رئیس کمیســیون امنیت ملی مجلس 
گفت: به روشــنی عرض می کنم که ما 
در تضمین ها، تحریم های سپاه و لیست 
قرمز با آمریکایی ها مشــکل داریم و تا 
این مشکلات حل نشود، از منافع ملی 

خودمان عدول نخواهیم کرد.
به گــزارش روزنامه صبح امــروز، وحید 
جــلال زاده رئیــس کمیســیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای 
اســلامی در گفتگو با مهر، با اشــاره به 
تعییــن ضرب الاجل های متعدد از طرف 
کشورهای اروپایی، گفت: از اولین روزهای 
مذاکرات در دولت سابق تا به امروز، ضرب 
الاجل های آمریکا و غربی ها تاکنون عملی 
نشده است و همه ی آن ها پوچ بوده است. 
در همیــن قصه نیز می گوینــد که این 
آخرین فرصت اســت و ما پیشنهاداتمان 
را دادیم و اگــر ایران نپذیرد این آخرین 

فرصت خواهد بود.
وی می گوید: به نظر مــن به این ضرب 
الاجل ها نبایــد توجه کنیــم. این یک 
جنگ روانی اســت که رسانه های غربی 
و مسئولان سیاست خارجی غربی علیه 

ایران به راه می اندازند.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس تاکید کرد: من به روشنی 
عرض کنم که ما در تضمین ها، تحریم های 
سپاه و لیست قرمز با آمریکایی ها مشکل 
داریم و تا این مشــکلات حل نشــود، از 
منافع ملی خودمان عدول نخواهیم کرد 

و اصــلًا دولت حق نــدارد عدول کند. با 
توجه به قانون راهبــردی مجلس برای 
لغو تحریم ها، اگر مــا در مجلس به این 
»اتقان« نرســیم که تحریم ها لغو نشده 
اســت، دولت نمی تواند این کار را انجام 

دهد.

مذاکره کنندگان  کرد:  تصریح  جلال زاده 
ما در قالب گفتگوهای خود با طرف های 
برجامی به قانون راهبردی اشاره کردند، 
وقتی می گوئیم برخــی تحریم ها مانند 
»کاتسا« را بردارند، طرف آمریکایی تاکید 
می کند لغو این تحریم در دســت کنگره 
است؛ چطور کنگره موضوعیت دارد، اما 
قانون مجلس موضوعیت نــدارد! باید از 
وزارت خارجه تشــکر کنم که در قریب 
به اتفاق مذاکرات، قانون راهبردی را که 
مقام معظم رهبــری فرمودند یک قانون 
خوب است را به طرف های غربی گوشزد 

می کنند.
وی تصریــح می کنــد: غربی هــا حرف 
جدیدی ندارنــد و می گویند بیایید تمام 
حرف های قبلی ما را در یک شکل جدید 

بپذیرید.

در حاشیه

روایت »وال استریت ژورنال« از تصمیم سخت بایدن؛
دیگر زمانی برای خریدن نیست

آغاز شوی تبلیغاتی بایدن؛  پــلان اول القاعده

برنامه جامع اقدام مشــترک یا برجام اکنون به مشکل 
روبروشده اســت. از زمانی که دونالد ترامپ آمریکا را از 
توافق باراک اوباما خارج کرد »که در ازای محدودیت های 
موقتی بر فعالیت های هســته ای ایــران به تحریم های 
اقتصادی علیه این کشور پایان داد«، این توافق، »گربه 
شرودینگر« دیپلماسی بوده که نه مرده و نه زنده، بلکه 
در حالتی نامشخص در جعبه ای بسته است. با این حال، 
این روزها، نادیده گرفتن بوی تعفن جعبه سخت تر شده 
است. با نزدیک شدن ایران به آستانه هسته ای، به نظر 

می رسد حماسه آمریکایی رو به پایان است.
والتر راسل مید در وال استریت ژورنال در ادامه نوشت: 
در ماه دسامبر، آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا 
به خبرنگاران گفت: »آنچه که ما اجازه نخواهیم داد این 
اســت که ایران عملاً در مذاکرات زمان بخرد تا برنامه 
خــود را پیش ببرد.« ایران منصرف نشــد و از آن زمان 
تاکنون با خوشحالی زمان خریده و برنامه هسته ای خود 

را پیش می برد.
اخیرا، رئیس اطلاعــات بریتانیا به خبرنگاران گفت که 
ایران تصمیم گرفته شــروط آمریکا را برای ورود مجدد 
به توافق رد کند، اگرچه خوشــحال است که مذاکرات 
ادامه می یابد. هفته گذشــته، رافائل گروســی، رئیس 
آژانس بین المللی انرژی اتمی، گفت که برنامه هسته ای 
ایران »به پیش می رود«. حتی خوشبین ترین افراد در 
واشــنگتن نیز امید خود را دارند از دست می دهند. به 
قول رابرت مالی، مذاکره کننده اصلی، »شما نمی توانید 

یک جسد مرده را زنده کنید.«
یکــی از دلایلی که اجازه می دهیم مذاکرات برای مدت 

طولانی ادامه داشته باشد، پیامدهای ناخوشایند پذیرش 
شکســت آن است. پایان قطعی توافق با ایران تقریباً به 
طــور قطع دولت را مجبور خواهد کرد که بین پذیرش 
یک ایران مجهز به ســلاح هسته ای و آغاز رویارویی که 
احتمالاً به جنگ دیگر آمریکا در خاورمیانه ختم خواهد 
شد، یکی را انتخاب کند. هر دو مسیر مستلزم خطرات و 
هزینه های غیرقابل پیش بینی اما بزرگ است. اجتناب از 
این انتخاب بد، به شکل قابل درکی، هدف اصلی دولت 

بایدن در منطقه بوده است.
متأســفانه، زمان بــه نفع رئیس جمهــور بایدن نبود. 
مذاکرات ایران به سمت شکست پیش رفت زیرا موقعیت 
بین المللی آمریکا ناامن تر شده و امروز فروپاشی قریب 
الوقوع توافق بخشی از بحران جهانی قدرت آمریکاست. 
در شــرایطی که موشک های روسیه بر اودسا می بارند و 
چین تهدید کرده رفتن نانســی پلوسی، رئیس مجلس 
نمایندگان آمریکا به تایوان عواقب عظیمی در پی خواهد 
داشــت، دولت در حال حاضر با وضعیــت بین المللی 
دشوارتر از حد انتظار و آمادگی خود دست و پنجه نرم 
می کند. به نظر می رسد شــی جین پینگ و ولادیمیر 
پوتین فارغ از نگرانی درازمدت درباره ایران هســته ای، 
بیشــتر علاقه مند به تقویت تعهد ایــران به اتحاد ضد 
آمریکایی هستند تا تسهیل رسیدن به توافقی که فشار 

را بر رئیس جمهور آمریکا کاهش می دهد.
آمریکایی ها باید تلاش هســته ای ایران را در چارچوب 
جهانــی ببینند. بحــران با تهران در لحظه ای بســیار 
سودمند برای روسیه و چین دارد سر می رسد. مخالفان 
مــا امیدوارند که بحران هــای ژئوپلیتیکی همزمان در 

اروپا، خاورمیانه و شرق آســیا، آمریکای مات و خسته 
را تحت تأثیر قرار دهد. همانطور که پیامدهای اقتصادی 
ایــن بحران ها در اقتصاد ایــالات متحده و جهان موج 
می زند، تجدیدنظر طلبان امیدوارند انسجام آمریکا در 
داخل و اتحادهای خارج از کشــور با افزایش تهدیدها 
تضعیف شــود. برای جلوگیــری از آن، تیم بایدن باید 
حس بازدارندگی و احتیاط را به دشمنانی برگرداند که از 

موفقیت های طولانی برخوردار بوده اند.
اگر ایالات متحده بخواهد پاســخی مؤثر به این ترکیب 
از تهدیدات اســتراتژیک ایجاد کند، رهبران سیاسی ما 
باید فراتر از بازی ســرزنش ها و متهم کردن ها بر سر 

سرنوشــت برجام حرکت کننــد. جمهوری خواهان به 
درستی می توانند مدعی شوند تصمیم اوباما برای امضای 
چیزی با این حد از پیامدهای بحث برانگیز مانند توافق 
هســته ای ایران، بدون حمایت دو حزب و تصویب یک 
معاهده در سنا، یک اشــتباه تاریخی بود. دموکرات ها 
می تواننــد به طور منطقی این را القــا کنند که خروج 
یک جانبه ترامپ همه چیز را بدتر کرد. چنین مسائلی را 
می توان به مورخین واگذار کرد. سوالی که اکنون پیش 
روی ماست این نیست که در سال ۲۰۱۵ یا ۲۰۱۸ حق 

با چه کسی بود.
بایدن بارها گفته اســت که دادن اجازه ســاخت سلاح 
هسته ای به ایران، یک گزینه نیست. اگر دولت او نتواند 
ایــن مرز را حفظ کند، عواقب آن بــرای قدرت آمریکا 
در خاورمیانه و در ســطح جهان عمیق و شاید غیرقابل 
برگشت باشــد. اگر آمریکا به تأسیسات هسته ای ایران 
حمله کند و خود را در باتلاق دیگری در خاورمیانه ببیند، 
تأثیرات آن در داخل و خارج نیز وحشتناک خواهد بود. 
چین و روسیه از مشغله های آمریکا در خاورمیانه برای 
ایجاد مشکل در جاهای دیگر سوء استفاده خواهند کرد 
و افکار عمومی ایالات متحده بیشــتر دو قطبی خواهد 

شد.
تعداد کمی از رؤســای جمهور با انتخاب های سیاسی 
به این ســختی مواجه شــده اند. قابل درک، شــاید نه 
قابل تحســین باشــد که دولت تصمیم نهایی را برای 
مدت طولانی به تعویق انداخته است اما با تشدید بوی 
تعفن گربه مرده، آقای بایدن به بزرگترین آزمون دوران 

حرفه ای خود نزدیک می شود.

بهتر بود آمریکایی ها قبل از هر نمایش و قهرمان پروری در 
رسانه ها و صفحات مجازی، پاسخ می دادند که چگونه طی 
۲۰ سال حضور بیش از ۱۰۰ هزار نیروی آمریکا و ناتو در 
افغانستان، یافتن و حذف سران القاعده میسر نشد اما اینک 
و بــدون حضور نظامی از حذف فیزیکی ایمن الظواهری 

سخن گفته می شود؟
رئیس جمهور آمریکا در نشســتی خبری در کاخ سفید 
گفت: »ایمن الظواهری رهبر گروه تروریســتی القاعده 
را در افغانســتان کُشتیم. او باعث کشته شدن بسیاری از 

آمریکایی ها در حملات مختلف شده بود.«
»جو بایدن« با معرفی بیشــتر الظواهری به عنوان خطر 
بالقوه و بالفعلی که شهروندان آمریکایی را تهدید می کرد او 

را »مغز متفکر حملات به آمریکایی ها« نامید.
او بدون اشــاره به یادگاری های تلخ ایــالات متحده در 
هیروشیما و ناکازاکی، بالکان، عراق، افغانستان، یمن، و... با 
بیان اینکه به هیچ یک از اعضای خانواده الظواهری آسیب 
نرسیده و به غیرنظامیان نیز تلفات وارد نشده، تلاش کرد با 
تصویرسازی هالیوودی دقت نظامی آمریکا را به رخ کشد.

بایدن در این رابطه تصریح کرد: »خطاب به کســانی که 
در سراسر جهان به آسیب رساندن به ایالات متحده ادامه 
می دهند می گویم؛ اکنون به من گوش دهید، ما همچنان 

هوشیار خواهیم بود. ما هرگز تسلیم نخواهیم شد.«
همزمان خبرگزاری »آسوشیتدپرس« نیز به نقل از منابع 
امنیتی و اطلاعاتی در دولت آمریکا کشته شدن الظواهری 
را تایید کرد و سعی نمود او را در تراز بن لادن معرفی کند: 
»هیچ کــس از زمان بن لادن در القاعده نفوذ الظواهری را 
نداشت. این افراطی مصری الاصل، الهام بخش جنبش های 

تروریستی بود و دهه ها هدف ایالات متحده بود.«
این درحالی است که در گزارش های متعدد در خصوص 
علت اصلی ناامنی ها و بمب گذاری های اخیر افغانستان، از 

گروه تروریستی داعش نام برده می شود.
همه این تلاش ها اما؛ در پی ناکامی هایی است که هیئت 
حاکمه ایالات متحده در این مدت با آن مواجه بوده اند از 
جمله؛ بحران های شدید داخلی آمریکا، تورم و کاستی های 
اقتصادی که طبقه متوسط آمریکا را به خیابان ها کشانده، 
اعتراض هــای مردمی به نژادپرســتی سیســتماتیک، 
ناکامی هایی که در سیاســت خارجی در برابر روســیه و 
جنگ اوکراین حاصل شــده، سفر ناامیدکننده بایدن به 

غرب آسیا و بالاخره ناکامی طرح تقابلی آمریکا با چین.
این شکست های پی درپی موجب شده تا نیاز به قهرمان 
نشــان دادن رئیس جمهور آمریکا افزایش یافته و با زنده 
کردن خاطرات دوران معاونت اوباما به دنبال ترفندی برای 

جبران افت آراء و محبوبیت او  باشد.
سال ۲۰۱۱ نیز سران کاخ سفید برای نمایش قدرت خود 
با نقض حریم پاکســتان و ادعای ترور »اسامه بن لادن« 
سرکرده القاعده سعی کردند مولفه ای برای کسب رای در 

انتخابات و تکرار ریاست جمهوری اوباما دست و پا کنند.
تاکید آمریکا بر حذف سرکرده القاعده در افغانستان و تاثیر 
آن بر امنیت جهان را می توان با اظهارات مقامات آمریکایی 

در زمان معاونت بایدن رمزگشایی کرد.
مقامــات آمریکایی در دوران اوبامــا درباره داعش عنوان 
کردند که هــدف آمریکا نه نابودی داعش بلکه مدیریت 
آن در جهت منافع ایالات متحده است. با چنین نگاهی 
شاید بتوان نتیجه گرفت که حذف سرکرده القاعده، چراغ 
سبزی به داعش برای تبدیل شدن به گروه تروریستی برتر 
در افغانستان است که خود نشانه ای از طرح آمریکا برای 

تشدید ناامنی در افغانستان و منطقه است.
از ســوی دیگر؛ آمریکایی ها پس از خروج از افغانستان به 
بهانه های مختلف در کنار بلوکه کــردن میلیاردها دلار 
سرمایه این کشور، از اجرای تعهدات انسانی و بین المللی 
برای رفع بحران انسانی و غذایی در افغانستان خودداری 

کرده اند.
اقدام اخیر بایدن در خارج نمودن نام افغانستان از فهرست 

متحدان خارج از ناتوی آمریکا نیز توجیهی مضاعف برای 
عدم انجام تعهداتش در قبال این کشور است.

بر این اساس؛ در حالی که سازمان ملل بارها بر نیاز بیش از 
۲۰ میلیون افغانستانی به کمک های انسانی و غذایی تاکید 
نموده، ادعای پنهان شدن الظواهری در خانه وزیر خارجه 
طالبان می تواند اقدامی در راستای طرح توجیه اقدامات 

آمریکا علیه افغانستان و نوعی باج خواهی از طالبان باشد.
و بالاخره اینکــه؛ آمریکایی ها این روزها در حالی تقویت 
حضور نظامی و اشغال اراضی سوریه در شرق فرات  را در 
دستور کار خود قرار داده اند که مخالفت های منطقه ای و 
جهانی با این اشغال گری ، به صورت جدی اوج گرفته است، 
لذا ادعای ترور سرکرده القاعده می تواند بهانه ای باشد برای 
توجیه ادامه این اشغال گری به بهانه امنیت جهانی، چنانچه 
پیشتر نیز ادعای کشته شدن سرکرده داعش در عراق را 

مطرح کردند.
به نظر می رســد؛ بهتر بود آمریکایی ها قبل از هر نمایش 
و قهرمان پروری در رســانه ها و صفحات مجازی، پاســخ 
می دادند که چگونه طی ۲۰ ســال حضور بیش از ۱۰۰ 
هزار نیروی آمریکا و ناتو در افغانستان، یافتن و حذف سران 
القاعده میسر نشد اما اینک و بدون حضور نظامی از حذف 

فیزیکی ایمن الظواهری سخن گفته می شود؟

مذاکره کنندگان ما در قالب گفتگوهای خود با طرف های برجامی به 
قانون راهبردی اشاره کردند، وقتی می گوئیم برخی تحریم ها مانند 
»کاتسا« را بردارند، طرف آمریکایی تاکید می کند لغو این تحریم 
در دست کنگره است؛ چطور کنگره موضوعیت دارد، اما قانون 

مجلس موضوعیت ندارد

,,

بین الملل
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تولیدکنندگان روغن ملزم به کاهش قیمت شدند

قیمت مرغ به زیر نرخ مصوب رسید

معاون صنایع عمومی وزیر صمت با اشاره به 
الزام تولید کنندگان به کاهش قیمت روغن 
خوراکی گفت: همانطور که تولید کنندگان 
روغن با حذف ارز ترجیحی قیمت تولیدات 
خود را بلافاصله افزایش دادند اکنون نیز باید 
با کاهش قیمت مواد اولیه، قیمت تولیدات را 

کاهش دهند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از فــارس، محمد مهدی بــرادران در مورد 
الزام تولید کنندگان به کاهش قیمت روغن 
خوراکی، اظهار داشــت: با توجه به کاهش 
نرخ جهانی و حقوق گمرکی دســتورالعمل 
کاهش ۱۰ تا ۲۵ درصدی قیمت انواع روغن 
خوارکی به کارخانجات ابلاغ شــده و از روز 

شنبه ۸ مرداد لازم الاجرا شده است. 
معاون صنایع عمومــی وزارت صمت بیان 
داشت: در بازار رقابتی همانطور که با افزایش 
قیمت مواد اولیه تولید کنندگان قیمت ها را 
افزایش می دهند  باید با کاهش قیمت   مواد 
اولیــه نیز قیمت تولیدات خــود را کاهش 

دهند. 
وی افزود: بعد از حذف ارزترجیحی قیمت ها 
روغــن خوراکــی افزایش یافت بــه عنوان 
مثال قیمت یک بطــری روغن خوراکی از 
۱۳ هزار تومان به ۶۰ هزار تومان رســید و 
تولید کنندگان بلافاصله این افزایش قیمت ها 
را اعمال کردند بنابراین اکنون نیز با کاهش 
جهانی قیمت مواد اولیه باید قیمت تولیدات 

خود را کاهش دهند. تولید کنندگان در آن 
برهه زمانی با افزایش قیمت ســود کردند 
اکنون نیز که قیمت  مواد اولیه کاهش یافته، 

بازار رقابتی ایجــاب می کند که قیمت ها را 
کاهش دهند. 

برادران در پاســخ به این سوال که تولیدات 
قبلی کارخانجات اکنون که قیمت ها کاهش 
یافته باید با چه قیمتی عرضه شود؟ گفت: 
برای اینکه روغن با کاهش قیمت ۱۰ تا ۲۵ 
درصدی به دســت مصرف کنندگان برسد 
تولیدات قبلی در  فروشگاه های زنجیره ای 
با تخفیف عرضه می شــود، به طوری که در 
برخی از فروشــگاه های زنجیــره ای روغن 
خوراکــی با تخفیف بیــش از ۱۰ درصد و 

حتی با ۲۰ درصد تخفیف عرضه می شود.
وی بیــان داشــت: در بــازار رقابتــی اگر 
تولید کنندگان روغن خوراکی، این محصول 

را با قیمت های جدید عرضه نکنند بازار خود 
را از دست می دهند. 

معاون وزیر صمت اظهار داشــت: در حال 
حاضر در کارخانه هــا قیمت های جدید بر 
روی محصولات درج می شود و در بازدیدی 
که خط تولید برخی کارخانه ها داشتم این 

موضوع رصد شده است. 
معاون صنایع عمومی وزیــر صمت درباره 
درخواســت انجمن روغن بــرای به تعویق 
انداختــن درج قیمت هــای جدید گفت: 
موافقت با این درخواســت به ضرر مصرف 
کننده بود و روزانه چند هزار میلیارد تومان 
به مصــرف کننده ضرر مــی زد بنابراین با 

درخواست آنها موافقت نشده است. 

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران سه 
دلیل عمــده را اعلام کرد که باعث شــده 

قیمت مرغ به زیر ۵۰ هزار تومان برسد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرانلاین، با اینکه تصور می شــد که در 
ماه محرم بــه دلیل افزایش تقاضا قیمت ها 
افزایش یابد اما گزارش میدانی از بازار تهران 
نشان میدهد که قیمت مرغ زیر نرخ مصوب 
بازار عرضه می شــود، پیــش از این زمان 
اصلاح یارانه ها ســتاد تنظیم بازار نرخ مرغ 

را ۵۹۵۰۰ تومان اعلام کرده بود.
بر اســاس گزارش خبرنگار فارس هر کیلو 
قیمت مرغ در بازار تهران به کیلویی ۴۶۸۰۰ 
تومان به فروش می رود در حالی که هفته 

گذشته قیمت کیلویی ۵۹ هزار تومان بود.
 حبیب اســدالل در گفت وگــو با خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری فارس، گفت: سه دلیل 
عمده برای کاهش قیمت مرغ در بازار وجود 
دارد نخست اینکه قدرت خرید مردم پایین 
آمده و واقعا تقاضا برای مرغ کم شده است 

و اکنون عرضه در بازار بیش از تقاضا شده و 
قیمت ها را پایین آورده است.

مدیرعامــل اتحادیه سراســری مرغداران، 
دربــاره دلیــل دوم گفت: بــدون توجه به 

هشــدارهای کارشناســی، با اعلام وزارت 
جهاد کشاورزی جوجه ریزی ها در ماه های 

اخیر افزایش یافته و به همین دلیل در کنار 
کاهش تقاضا، باعث انباشت مرغ در ویترین 

مغازه ها شده است.
وی با اشــاره به دلیل ســوم کاهش قیمت 
مرغ گفــت:  در حالی که انباشــت مرغ در 
بازار وجود دارد شــرکت پشتیبانی امور دام 
هم سرعت عمل لازم برای جمع آوری مرغ 

مازاد ندارد.
به گفته این مسئول شرکت پشتیبانی امور 
دام کشور مسئول جمع آوری مرغ مازاد در 
کشــور شــده اما با حرکت کندی که دارد 
نتوانسته تناسبی بین عرضه و تقاضا ایجاد 

کند.
اسدالل نژاد تاکید کرد اکنون مرغداران در 
فروش هر کیلو مرغ ۱۵ هزار تومان ضرر می 
کنند و ادامه این روند تولید را در آینده کم 
خواهد کرد به طــوری که جوجه ریزی در 
تیر ماه به ۹۰ میلیون قطعه رســیده و این 
هشداری است برای تولید و افزایش قیمت 

در آینده.

آخرین خبر از صدور کارت نان
وزیر امور اقتصادی و دارایی می گوید برخلاف 
برخی شــایعات و گمانه زنی هــا، دولت هیچ 

برنامه ای برای صدور کارت نان ندارد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، احسان خاندوزی در شورای گفت وگوی 
دولــت و بخش خصوصی اظهار کرد: تاکنون 
هیچ بحثی در شورای اقتصادی دولت درباره 
صدور کارت نان مطرح نشــده و برنامه ای در 

این زمینه وجود ندارد. بلکه چیزی که در دســتور کار قرار گرفته بحث فروش نان به 
خانوارها از طریق کارت های بانکی است.

وی درباره جزئیات این طرح توضیح داد: در چارچوب برنامه ریزی های صورت گرفته، 
خانوارها می توانند با اســتفاده از کارت های بانکی که در اختیار دارند نسبت به خرید 
نان اقدام کنند. همچنین هماهنگی هایی با بانک مرکزی انجام شده تا خرید نان صرفا 

محدود به کارت یارانه ای سرپرست خانوار نشود.
وزیــر اقتصاد ادامه داد: بدین ترتیب تمام افراد خانواده با اســتفاده از تمام کارت های 
بانکی که در اختیار دارند می توانند نســبت به خرید نان اقدام کنند. مقدمات ابتدایی 
برای این طرح فراهم شده و تقریبا در تمامی شهرهای کشور شرایط برای اجرای آن 
مهیا شده است.خاندوزی همچنین به تاکید جدی رئیس جمهوری اشاره کرد و گفت: 
براساس دستور آیت الل رئیسی قیمت خرید نان در سال جاری برای مردم به هیچ وجه 

افزایش پیدا نخواهد کرد.
وی با اشــاره به سیاست اصلاح یارانه های دولت بیان کرد: ما در این سیاست صرفا به 
دنبال اصلاح قیمت ها نبوده ایم و بیشــتر اصلاح ساختار در دستور کار است. عبور از 
انحصار، بهبود شرایط شرکت های تولیدی و واگذاری بخش اعظم تجارت و ذخیره سازی 
اقتصــادی به بخش خصوصی و کم کردن حضور دولت در این حوزه بخش مهمی از 

اهداف دولت را تشکیل می دهد.

وزیر اقتصاد:کالابرگ هنوز در ستاد 
اقتصادی دولت مطرح نشده است

وزیــر امور اقتصــادی و دارایــی اعلام کرد 
که مســاله اعطای کالابرگ هنوز در ســتاد 

اقتصادی دولت مطرح نشده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، سید احســان خاندوزی روز گذشته در 
حاشیه جلســه شورای گفت و گوی دولت و 
بخش خصوصی در جمع خبرنگاران در مورد 
سرنوشت کالابرگ، اظهار کرد: کالابرگ هنوز 

در ســتاد اقتصادی دولت نرفته است. وزیر امور اقتصادی و دارایی در خصوص سوالی 
مبنی بر عاقبت اعطای کالابرگ و چرایی تأخیر در اعطا، نیز پاسخی نداد.

وی در مورد بازار ســرمایه هم گفت: بازار ســرمایه بازاری است که باید با رصد تمام 
متغیرهای داخلی و خارجی مؤثر بر کل اقتصاد ایران تحلیل شود که فعالان حرفه ای 
بازار بر این موضوع عالم هستند و اینکه موضع ستاد اقتصادی دولت نسبت به تقویت 

بازار سرمایه یک موضع کاملًا بنیادی و اصولی است.
خاندوزی افزود: ما متأثر از التهابات و فضاآفرینی ها نمی شویم و فعالان حرفه ای بازار 

کاملًا در رفتار و پیگیری ها و مصوبات ستاد اقتصادی دولت و بنده دیده اند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: به اعتقاد ما بسته ۱۰ گانه ای که در اوایل بهمن 
ماه از ســوی معاون اول رئیس جمهوری ابلاغ شد، موجب شد که شرایط مطلوبی در 
بازار سرمایه به وجود آید. اتفاقاتی در عرصه بین المللی و سیاست های اقتصادی داخلی 
در اردیبهشت ماه رخ داد که مجموع این عوامل داخلی و خارجی تا حدی نااطمینانی 
ایجاد کرد و برخی از قیمت ها در بازار محصولات پایه و کامودیتی ها در دنیا دچار نزول 
جدی شــد. همچنین اتفاقات داخلی دیگری از جمله در بازار پول در مورد حوزه های 

پالایشی و پتروشیمی رخ داد.
وی گفت: امروز که با شما صحبت می کنم همچنان جمع بندی ستاد اقتصادی دولت 
این است که همان بسته ۱۰ گانه دولت باید با جدیت دنبال شود. همه دستگاه ها باید 

همکاری کنند تا پیش بینی پذیری و اعتماد به فعالان بازار سرمایه برگردد.

رئیس کل بانک مرکزی: تأمین مالی هدفمند 
در حال رخ دادن است

رئیس کل بانــک مرکزی گفت: از نگاه بانک 
مرکزی تأمین مالی هدفمند در حال رخ دادن 

است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر علــی صالح آبادی در آغاز آئین رونمایی 
از نقشــه راه تأمین مالی زنجیره ای در بخش 
کشاورزی که در بانک مرکزی برگزار شد، با 
بیان اینکه تأمین مالی در حوزه کشــاورزی 

جزو خصوصی ترین بخش های صنعت کشــور اســت که بخش خصوصی فعالی دارد 
گفت: از نگاه بانک مرکزی تأمین مالی هدفمند در حال رخ دادن است.

رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اقدام های وزارت صمت در حوزه کشاورزی، افزود: 
هماهنگی وزارت جهاد کشــاورزی و بانک ها نیازمند یک برنامه ریزی است. از طرفی 
موضوع آموزش نیز از اهمیت بالایی برخوردار اســت.وی پیشنهاد کرد: مرکز آموزش 
عالی بانکداری برای بانک ها و ذی نفعان مختلف با تولید محتوا سمعی و بصری جهت 
آموزش اقدام کنند.وی تصریح کرد: در حوزه جهاد کشــاورزی آموزش وجود دارد اما 

یکسری زیر ساخت لازم است که وزارت جهاد کشاورزی دنبال خواهد کرد.

خودرو  به بورس کالا برگشت
رئیس اداره ناظران و امــور تالارهای بورس 
کالای ایران به جزییات عرضه و نحوه خرید 
خودرو در بورس کالا اشــاره کــرد و گفت: 
چهارشنبه ۲۶ مرداد ماه دو خودرو دیگنیتی 
و فیدلیتی گروه بهمن موتور در قالب ۶ ردیف 

در بورس کالا عرضه می شود.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از فارس ، حمیدرضا رحمنــی، رئیس اداره 

ناظران و امور تالارهای بورس کالای ایران در برنامه اخبار بورس شبکه خبر به جزییات 
عرضه و نحوه خرید خودرو در بورس کالا اشاره کرد و گفت: چهارشنبه ۲۶ مرداد ماه 
دو محصول دیگنیتی و فیدلیتی گروه بهمــن موتور در قالب ۶ ردیف در بورس کالا 

عرضه می شود.
به گفته رحمنی، متقاضیان برای خرید این خودروها در بورس ابتدا باید نسبت به اخذ 

کد معاملات بورس کالا اقدام کنند. 
وی ادامه داد: نحوه اخذ کد بورس کالا نیز به این شکل است که متقاضیان به یکی از 
کارگزاری هــای مجاز مراجعه و به صورت آنلاین یا حضوری کد بورس کالا را دریافت 
می کنند. البته پیش تر باید در سامانه سجام ثبت نام کرده و احراز هویت شده باشند.

رحمنی گفت: متقاضیان پس از اخذ کد بورس کالا، باید نســبت به گشایش حساب 
وکالتی اقدام نمایند. حســاب وکالتی حسابی است که به بورس کالا این امکان را می 
دهد تا پس از آنکه خریدار در فرآیند رقابت شرکت کرده و کالا را خریداری کرد بتواند 

از آن حساب برداشت نماید و به این ترتیب مراحل تسویه انجام شود.

خبر

بیش از ده روز از ابلاغیه رئیس مجلس گذشت؛

افزایش حقوق بازنشستگان؛ پاسکاری ادامه دارد
طی روزهایی گذشــته، محمدباقر قالیباف 
رئیس مجلس شورای اسلامی در نامه ای به 
رئیس جمهور، مصوبه حق مسکن کارگران 
و افزایش حقوق بازنشستگان را مغایر قانون 
اعلام کرد. بنابراین طبق ابلاغ رئیس مجلس، 
مصوبــه حق مســکن ۵۵۰ هــزار تومانی 
کارگــران و مصوبه افزایــش ۱۰ درصدی 
مستمری بازنشستگان تأمین اجتماعی به 
دلیل مغایرت با قانون ابطال شد و با ابطال 
این مصوبه، حق مسکن کارگران به همان 
رقم ۶۵۰ هزار تومان که در شورای عالی کار 
تصویب شده بود، بازگشت. در این میان در 
خصوص مصوبه افزایش حقوق بازنشستگان 
و مستمری بگیران نیز دولت یا باید مصوبه 
را تأیید کند یا اینکه مصوبه را به ســازمان 
تأمین اجتماعی برای اصــلاح برگرداند اما 
قریب به ده روز است که دولت در خصوص 
ابلاغ نامه ریاست مجلس مبنی بر مطالبات 
بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی سکوت 
اختیار کرده و بازنشســتگان در بلاتکلیفی 

مانده اند.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« و به 
نقل از خبرآنلاین، ایــن روزها نمایندگان 
بازنشستگان کارگری، از طولانی شدن ابلاغ 
مصوبه دولت در زمینه ی افزایش مستمری 

بازنشستگان گلایه دارند.
به گفته ی آن ها، دولت اعلام و ابلاغ مصوبه را 
برعهده سرپرست وزارت کار گذاشته و اصولا 
مسوولیت مصوبه  جدید برعهده وزارت کار 
است، اما با وجود برگزاری نشست هایی در 
روزهای چهارشنبه و پنج شنبه هفته گذشته 
که در آن هــا افزایش ۳۸ درصدی به اضافه 
مبلغ ثابت ۵۱۵ هزار تومان تایید شده، باز 

هم کار به درازا کشیده است.
بازنشستگان انتظار داشــتند پنج شنبه یا 
نهایتا شنبه، سرپرست وزارت کار، نظر نهایی 
دولت را ابلاغ کند تا احکام حقوقی مردادماه 
به سرعت صادر شود؛ اما تاکنون این اتفاق 

نیفتاده است.
تعلل سرپرست وزارت کار پذیرفتنی نیست

در همیــن رابطه علــی دهقان کیا، رییس 
کانون بازنشســتگان کارگری تهران گفت: 
پنج شــنبه آخرین جلســه کانون عالی و 
نمایندگان بازنشستگان با سرپرست وزارت 
کار و مدیرعامل تامیــن اجتماعی بود که 
قرار شد شنبه سرپرست وزارت کار به طور 
رسمی اعلام موضع کند؛ علاوه بر این قرار 
شد ما تا شنبه مصاحبه نکنیم و هیچ حرفی 
با رســانه ها نزنیم؛ در این چند روز ما پاسخ 
رسانه ها را ندادیم و منتظر عمل به وعده های 

آقایان بودیم اما هیچ اتفاقی نیفتاد.
وی با بیان اینکه نظر بازنشســتگان اجرای 
قانون یعنی همــان ۳۸ درصد به اضافه ی 
مبلغ ثابت برای سایر سطوح مستمر است، 
افزود: قرار بود شنبه مصاحبه کنند و بگویند 
احکام جدید را چه زمانی می زنند اما نه شنبه 
و نه یک شنبه خبری نشد؛ ما در این مدت 
زیر بمباران تماس های بازنشستگان بودیم. 
بازنشستگان نگران و ناراضی هستند و مدام 

می پرسند چرا به وعده ها عمل نشد.
دولت اختیار تصمیم گیری را به هیات امنای 

سازمان تامین اجتماعی واگذار کرد
پیش از این مجلس شورای اسلامی از طریق 
نامه رئیس قوه مقننه حکم به ابطال مصوبه 
هیــات دولت در زمینه افزایش ده درصدی 
حقوق بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 

داده بود.
به گزارش ایلنا، هیئت دولت اختیارات خود 
برای تصمیم گیری در مورد افزایش حقوق 
بازنشستگان را به هیات امنای سازمان تامین 

اجتماعی واگذار کرد.
علی بهادری جهرمی )سخنگوی دولت( امروز 
صبح با اعلام این خبر در نشست خبری با 
حضور خبرنگاران اظهار کرد: معتقدیم هیات 
امنای سازمان تامین اجتماعی تصمیمی به 

نفع بازنشستگان خواهد گرفت.
 وی اعلام کرد: پیرو دســتور رئیس جمهور 
بــرای پیگیری بهبود وضعیت معیشــتی 
بازنشستگان و پس از برگزاری نشست های 
مکرر معاون اول با نمایندگان بازنشستگان، 
هیات دولت برای تعییــن تکلیف افزایش 
حقوق بازنشســتگان، اختیارات خود را در 
تصمیم گیــری در مــورد افزایش حقوق 
بازنشستگان را به هیات امنای سازمان تامین 

اجتماعی تفویض کرد.
پیش از این مجلس شورای اسلامی از طریق 
نامه رئیس قوه مقننه حکم به ابطال مصوبه 
هیــات دولت در زمینه افزایش ده درصدی 
حقوق بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 

داده بود.
تصمیم با هیات مدیره تامین اجتماعی است 

نه هیات امنا
معاون دبیــرکل خانه کارگر گفت: تصمیم 
دولت خلاف قانون است زیرا تصویب نهایی 
حقوق بازنشســتگان اصلا ربطی به هیات 

امنای سازمان تامین اجتماعی ندارد.
بــه گزارش خبرنگار ایلنــا، پس از تصمیم 
هیات دولت در تفویض اختیارات خود درباره 
تعیین میزان افزایش حقوق بازنشستگان به 

هیات امنای سازمان تامین اجتماعی، این 
اقدام مورد ارزیابی و بررســی کارشناسان و 

فعالان حقوق بازنشستگان قرار گرفت. 
حسن صادقی )رئیس اتحادیه پیشکسوتان 
جامعه کارگری( با بیــان اینکه »این اقدام 
دولت که توسط سخنگوی قوه مجریه اعلام 
شــد به نوعی دور زدن و پاس کاری قانون 
است.« اظهار کرد: دولت مسیر گرد کردن 
قانون را درحال پیش گرفتن است. نظر ما 
این است که دولت عمدا به سمت بی قانونی 
نمی رود بلکه مســئله این اســت که واقعا 
مقامات در دولت روندهای قانونی اقدامات 
خود را نمی دانند. در این مورد عدم اشراف 
به قانون باعث شــده تا این اقــدام را انجام 
دهند. توصیه ما به مقامات دولت این است 
که پیرامون هر تصمیمی اول قوانین مربوطه 
به آن را مطالعه و سپس کار را انجام دهید. 

وی ادامه داد: این تصمیم دولت خلاف قانون 
است زیرا تصویب نهایی حقوق بازنشستگان 
اصلا ربطی به هیات امنای ســازمان تامین 
اجتماعی ندارد و تصمیم کارشناسی درباره 
آن برعهــده هیات مدیره ســازمان تامین 

اجتماعی است و نه هیات امنای آن! 
معــاون دبیرکل خانه کارگــر گفت: قانون 
صراحــت دارد و می گوید کــه مدیرعامل 
پیشنهاد افزایش حقوق را به هیئت مدیره 
می دهــد و هیئت مدیره پس از بررســی 
تصویب می کند و به مدیرعامل ابلاغ می کند 
و رئیس هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی 
نیز به بالاترین مقام اجرایی برای تایید نهایی 
حکم را وصول می کند تا در جلســه هیئت 
دولت تصمیم گیری شــود. تصمیم در این 
مورد از ابتدا با هیات مدیره سازمان تامین 

اجتماعی بــوده اســت. وزرای دولت تنها 
می توانند پیشنهاد هیات مدیره را تایید و رد 
کنند. عدم اشراف به این مسئله باعث شده 

دولت دچار تناقض در رفتار و گفتار شود.
صادقی در پاســخ به این ســوال که نتیجه 
بررسی در هیات امنای تامین اجتماعی به 
چه نحو خواهد بود، جواب داد: اعضای هیئت 
دولت اغلب در هیات امنای سازمان تامین 
اجتماعی حضــور دارند. از ۹نفر اعضای این 
مجموعه ۴نفر مستقیم دولتی و مابقی به طور 
غیرمستقیم منصوب دولت هستند و دولت با 
این اقدام تصمیم درباره حقوق بازنشستگان 
را دوباره به خود واگذار کرده اســت. وقتی 
مدیرعامل تامیــن اجتماعی، وزیر اقتصاد و 
رئیس سازمان برنامه و وزیر کار در یک جلسه 
حضور دارند و مابقی اعضا نیز به همین نحو 
وابسته به دولت هستند، نتیجه جلسه دوباره 

همان تصمیم هیات دولت خواهد بود. 
رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری 
با بیان اینکه »دولت با این اتلاف وقت ها در 
تصویب افزایش حقوق قانونی بازنشستگان 
در حال خرید زمان برای خود است« اظهار 
کرد: این زمان خریدن نیز برای دولت مضر 
بوده و به نفع قوه مجریه نیســت. لذا وقتی 
بازنشستگان در این مورد اعتراض می کنند، 
این را باید از چشــم دولت دید و هزینه ای 
که بر دوش کشــور در این زمینه گذاشته 
می شود، ناشــی از تصمیمات دولت است. 
دولت باید سعی کند به جای خریدن زمان 
بــرای خود به فکر اجرای قانون باشــد. لذا 
توصیه ما این اســت که دولت تا پایان این 
هفته حقوق قانونی بازنشستگان را افزایش 

داده و به مرّ قانون عمل کند.



4
چهارشنبه 12 مرداد 1401/   سال سوم  /   شماره 1267

Vol.3.No.1267/ August .3.2022

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

عی
تما

اج

نماینده مردم در مجلس: ارتقای ساختار 
طب سنتی ایرانی در دستور کار قرار گیرد

یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی گفت که وزیر 
بهداشــت هر چه سریعتر ارتقاء ساختار طب 

سنتی ایرانی را در دستور کار قرار دهد.
به گزارش ایسنا، زهره الهیان در جلسه علنی 
سه شنبه در تذکری گفت: از وزارت اطلاعات 
و سربازان گمنام امام زمان )عج( برای انهدام 

تیم عملیاتی رژیم صهیونیستی تشکر می کنم. هوشیاری این سربازان باعث کور ماندن 
توطئه رژیم صهیونیستی علیه ملت ایران شد.

وی در تذکری به وزیر بهداشت گفت: از وزیر بهداشت درخواست دارم هر چه سریعتر 
ارتقای ساختار طب سنتی ایرانی را در دستور کار خود قرار دهد چون به این گنجینه 
هفت هزار ســاله علمی کم توجه هســتیم حال اینکه در این حوزه ظرفیت داریم و 
می توانیم به عنوان مرجع علمی شناخته شویم ؛ رتبه ۴ تولید علم در حوزه سنتی را 

در اختیار داریم.
نماینده تهران همچنین در تذکری به وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: وضعیت املاک 
حاکم شرعی را تعیین تکلیف کنید. مردم تهرانسر در سختی و مشکل به سر می برند 
و وزارت راه و شهرسازی و اداره کل راه و مسکن استان تهران پاسخگو نیست و احترام 
به ارباب رجوع را مد نظر قرار نمی دهند. بر اســاس حکم امام)ره( این املاک به مردم 

مستضعف داده شده  لازم است تا با دادن سند خیال آنها راحت شود.

آغاز ارائه خدمات سفر و گردشگری به 
بازنشستگان کشوری

مدیــرکل فرهنگــی و اجتماعــی صندوق 
بازنشســتگی کشوری ضمن اشــاره به ارائه 
خدمات گردشــگری و کمک هزینه سفر به 
بازنشســتگان و وظیفه بگیران این صندوق، 
میزان کمک هزینه ســفر مستمری بگیران و 

همچنین همراهان آنها را اعلام کرد.
به گزارش ایســنا، محمــود مرتضایی کمک 

هزینه سفر را براســاس بودجه مصوب هیات مدیره صندوق، برای هر دفترکل مبلغ 
۵۰۰ هزار تومان اعلام کرد و افزود: متقاضیان در صورت داشــتن همراه می توانند از 
“کمک هزینه همراه” نیز بهره مند شوند. میزان »کمک هزینه سفر« در صورت داشتن 
همراه به ازای هر دفترکل مبلغ یک میلیون تومان اســت که از مجموع هزینه اجرای 

تور کسر می شود.
مرتضایی فرد یادآور شد: تعداد سهمیه استفاده از تور برای هر دفترکل )بازنشستگان و 
وظیفه بگیران( که از »کمک هزینه سفر و گردشگری« استفاده می کنند، حداکثر سه 

نوبت در طول دوران بازنشستگی است.
او در پاســخ به این ســوال که »متقاضیان چگونه می توانند از خدمات و تسهیلات 
گردشــگری صندوق بازنشستگی کشــوری اســتفاده کنند؟« یادآور شد: خدمات 
گردشگری از طریق درگاه خدمات الکترونیکی صندوق به نشانی sabasrm.ir معرفی 

و به سامانه تورهای مسافرتی شرکت پرشین گلف متصل می شود.
مرتضایی فرد در پایان تاکید کرد: این خدمات تنها از طریق سامانه تورهای مسافرتی 
شرکت یاد شده به نام سامانه “خاتم تور” ارائه می شود و متقاضیان می بایست از طریق 
لینک khatamtour.com و یا از طریق مراجعه به شــرکت مربوطه یا تماس با آن 

شرکت با شماره تلفن ۸۶۸۲-۰۲۱ از فرایند ارائه خدمات کسب اطلاع کنند.

طب سوزنی به پیشگیری از دیابت کمک می کند؟
هزاران ســال اســت که از طب سوزنی برای 
درمان انواع بیماریها استفاده می شود و اکنون 
از آن می توان برای مقابله با یکی از بزرگترین 
چالش های سلامت قرن ۲۱ نیز بهره گرفت.

به گزارش ایســنا، نتایج مطالعــه جدید در 
 Edith( دانشــگاه دانشــگاه ادیت کــوان
Cowan( استرالیا نشان داد که طب سوزنی 

ممکن است ابزار مفیدی برای جلوگیری از دیابت نوع دو باشد.
این تیم تحقیقاتی ده ها مطالعه را بررسی کردند که اثرات طب سوزنی را روی بیش از 
۳۶۰۰ فرد مبتلا به پیش دیابت )وضعیتی که سطح گلوکز خون بالاتر از حد طبیعی 
است( مورد ارزیابی قرار داده بود.یافته ها نشان داد که طب سوزنی به طور قابل توجهی 
شــاخصهای کلیدی مانند گلوکز پلاســما در حالت ناشتا، گلوکز پلاسما دو ساعته و 
هموگلوبین گلیکوزیله را بهبود می بخشد. همچنین هیچ گزارشی از عوارض جانبی در 

بین بیماران گزارش نشده است.
پژوهشگر ارشد این مطالعه گفت: نویدبخش است که طب سوزنی به عنوان یک گزینه 
دیگر برای جلوگیری از دیابت مورد اســتفاده قرار گیرد چرا که ۱۱ درصد از جمعیت 
بزرگسال جهان تحت تاثیر این بیماری هستند.فدراسیون بین المللی دیابت تخمین زده 
که تا سال ۲۰۴۵ نزدیک به ۱.۳ میلیارد نفر به دیابت یا پیش دیابت مبتلا خواهند شد.

به گفته محققان، بدون هیچ اقدامی ۹۳ درصد از افراد مبتلا به پیش دیابت در عرض 
۲۰ سال به دیابت نوع دو مبتلا می شوند. اما برخلاف دیابت، پیش دیابت با مداخلات 
سبک زندگی مانند بهبود رژیم غذایی و ورزش کردن قابل برگشت است. اما بسیاری 
از مردم نمیتوانند برای طولانی مدت از تغییرات سبک زندگی پیروی کنند، بنابراین 

درمان های غیر دارویی مانند طب سوزنی می تواند ارزشمند باشد.
به گزارش مدیکال اکســپرس، متخصصان تاکید کردند: اگرچه دیابت اغلب با عوامل 
سبک زندگی مرتبط است، سایر جنبه های زندگی نیز ممکن است تاثیرگذار باشند. در 
این شرایط طب سوزنی میتواند عمل کند. این فقط مربوط به سطح قند خون نیست. 
اگر مشــکلات خواب، فشار خون بالا و استرس زیاد را تجربه می کنید، اینها نیز می 
توانند نقش داشته باشند. بنابراین، طب سوزنی می تواند به این عوامل کمک کند و به 

طور کلی به افراد کمک کند تا زندگی خود را متعادل کنند.

 شرور متواری در یک تونل زیرزمینی دستگیر شد
رئیس پلیــس امنیــت عمومی تهــران از 
دســتگیری یکی از اراذل و اوباش سابقه دار 
پایتخت خبــر داد و گفت: متهم متواری در 

یک تونل زیر زمینی دستگیر شد.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پلیس تهران، 
ســرهنگ پیام کاویانی افــزود: اواخر هفته 
گذشته پرونده ای در مورد متواری شدن یکی 
از اوباش سابقه دار که دارای سوابق محکومیت 

متعدد از جمله خفت گیری، شرارت و فروش سلاح جنگی بود، دریافت کردیم.
وی افزود: در بررســی های اولیه مشخص شــد، این فرد پس از تحمل مدتی کیفر با 
دریافت مرخصی از زندان خارج شده ولی پس از اتمام مرخصی دیگر به زندان بازنگشته 

و  در این مدت، کماکان به شرارت خود ادامه داده است.
کاویانــی تصریح کرد: با انجام اقدامات شــبانه روزی و هوشــیاری ماموران پلیس 
امنیت عمومی تهران، مخفیگاه این فرد شــرور در یک تونل زیرزمینی در حوالی 
اتوبان »یاسینی« شناسایی و پس از هماهنگی های قضایی در حالی که متهم قصد 
داشــت از مخفیگاه خود خارج شــود، دســتگیر و به پلیس امنیت عمومی تهران 

انتقال یافت.

خبر

مرگ سالانه ۶۰هزار ایرانی به دلیل دخانیات
دبیرکل جمعیت مبارزه با دخانیات با اشاره به مرگ 
سالانه ۶۰هزار ایرانی به  دلیل مصرف دخانیات، گفت: 
بسیاری از کشورها با افزایش مالیات بر دخانیات تا 
۸۰ درصد قیمت خرده فروشی، باعث کاهش مصرف 
محصولات دخانی، افزایــش درآمد دولت و کاهش 
قابــل توجه مرگ و میر و بار بیماری های ناشــی از 

آن شده اند.
به گزارش ایســنا، دکتر محمدرضا مسجدی - دبیر 
کل جمعیت مبارزه با اســتعمال دخانیات ایران در 
نشستی خبری، گفت: سالیانه بیش از ۶۰ هزار نفر 
در ایران در اثر مصرف دخانیات جان خود را از دست 
می دهند که اگر روند افزایشی کنترل نشود، میزان 
مــرگ و میر در ایران طی ۱۰ ســال آینده به ۲۰۰ 

هزار نفر در سال خواهد رسید.
وی با اشــاره بــه اینکه مصرف دخانیات، ســالیانه 
موجــب مــرگ ۸ میلیون نفر در جهان می شــود، 
گفت: ۷ میلیــون نفر به علت مصرف مســتقیم و 
۱.۲ میلیون نفر به علت قرار گرفتن در معرض دود 
ناشی از استعمال دخانیات )دود دست دوم(   از دنیا 
می روند. از این تعداد ۶۵ هزار مرگ سهم بچه های 

زیر شش سال است.
او تاکید کرد: دود دخانیات وارد دســتگاه تنفســی 
زنان بارداری که در معرض دود سیگار و قلیان قرار 
می گیرند،   می شود و از طریق گردش خون از جفت 
عبور کرده و وارد دســتگاه گردش جنین می شود و 
مرگ، سقط نارس، تولد با وزن کم و مشکل تنفسی 

نوزاد در روزهای نخست تولد را به دنبال دارد.
وی افزود: بر اساس محاسبات بانک جهانی و سازمان 

بهداشت جهانی، دولت ها بیش از ۱۲۰ هزار میلیارد 
تومان برای درمان بیماری های ناشــی از دخانیات 
هزینه می کنند. بسیاری از کشورهای توسعه یافته 
و در حال توسعه از جمله کشورهای همسایه نظیر 
ترکیه و پاکستان و کشورهای حاشیه خلیج فارس 
با افزایش مالیات بــر دخانیات تا ۸۰ درصد قیمت 
خرده فروشــی، باعــث کاهش مصــرف محصولات 
دخانی، افزایش درآمــد دولت و کاهش قابل توجه 

مرگ و میر و بار بیماری های ناشی از آن شده اند.

او تاکید کرد: طبق آخرین گزارش سازمان بهداشت 
جهانی، ایران با نرخ متوسط ۱۵.۵ درصد مالیات، به 
عنوان یکی از ضعیف ترین کشــورهای منطقه رتبه 
بندی شده است و مقایسه ایران با سایر کشورهای 
منطقه در زمینه اجرای راهبردهای کلیدی کاهش 
تقاضای مصرف دخانیات نشــان می دهد که به رغم 
اقدامات قابل توجه کشورمان در حیطه های مذکور، 
وضعیت کشــور در حوزه مالیات بر دخانیات قرمز 

است.

دبیرکل جمعیت مبارزه با استعمال دخانیات ایران 
گفت: دود ســیگارحاوی ۴ هزار مــاده زیانبخش و 
دود قلیان دارای ۷۵۰۰ ماده ســمی است. از سال 
۱۳۹۵ تا سال ۱۴۰۰ بر اساس آمار وزارت بهداشت، 
۱۴.۰۱درصــد از جمعیت بالای ۱۸ ســال مصرف 
کننده دخانیات بودند. )۲۵.۸۸ درصد مردان و ۴.۴۴ 
درصد زنان(. در عین حال مصرف قلیان از سال ۹۰ 
تــا ۱۴۰۰ در افراد بالای ۱۸ ســال، در زنان ۵۷.۶ 
درصد و مردان ۱۷.۸ درصد افزایش داشــته است و 
به طورکلی حدود ۲۸ درصد افزایش در گروه سنی 

بالای ۱۸ سال گزارش شده است.
وی ادامه داد: مصرف ســیگار از سال ۹۵ تا ۱۴۰۰ 
در بین گروه ســنی )بالای ۱۸سال( در زنان ۱۷.۲ 
درصــد و مردان ۰.۵۴درصد و بــه طور کلی ۷.۴۴ 

درصد کاهش گزارش شده است.
وی بــا بیان این کــه ماده ۲ قانــون جامع کنترل 
دخانیات، تبلیغات محصولات دخانی را ممنوع اعلام 
کرده است، اظهار کرد: در صورت وجود این تبلیغات 
دســتگاه های قضایی بایــد با آنها برخــورد کنند. 
متاسفانه در تولیدات سینمایی بخش نمایش خانگی 
و حتی صدا و ســیما به موضــوع ممنوعیت تبلیغ 
مصرف مواد دخانی توجهی نمی شود؛ این در حالی 
است که طبق قانون مصوب مجلس شورای اسلامی 
در ســال ۱۳۸۵، هر نوع تبلیغ، حمایت، تشــویق 
مستقیم و غیرمستقیم و یا تحریک افراد به استعمال 
دخانیات اکیداً ممنوع است. بنابراین انتظار می رود 
که دســتگاه های مربوطه همانند وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامی نسبت به حل این مساله ورود کنند.

طلاق ؛ زمینه ساز بیماری های روان تنی در فرزندان
طبق پژوهش ها بین تجربیات آسیب 
زا مانند طلاق والدین و شــدت علائم 
جســمی ارتباطی مثبت وجــود دارد. 
تجــارب نامطلوب کودکــی، منجر به 
افزایــش خطر ابتلا بــه حملات صرع 
روانزاد، میگرن، رفتارهای پرخطر برای 
سلامت حتی در بزرگســالی می شود. 
هر قدر کــودکان توانمندی اجتماعی 
کمتری در برابر حوادث منفی زندگی 
داشــته باشند آسیب پذیرتر هستند و 
شکایات جسمی بیشتری را نسبت به 

سایر کودکان گزارش می دهند.
گروه ایرنا زندگی - هنوز هم بســیاری 
از افــراد جامعه فرزنــدان طلاق را در 
گروه اقشار آســیب دیده دسته بندی 
می کنند.سن فرزندان در هنگام طلاق 
،میــزان آگاهی و اجتماعــی بودن آن 
ها و همچنین نحوه برخــورد والدین 
و اطرافیان از مواردی هســتند که می 
توانند در شــدت آسیب های ناشی از 
این اتفاق تاثیر گذار باشند.»دکتر امید 
رضائی روانپزشــک، فلوشیب بیماری  
های روان  تنی و عضو دانشــگاه علوم 
توانبخشــی و ســلامت اجتماعی« در 
گفتگوی پیــش رو درباره دلایل ایجاد 
این نوع از آسیب های احتمالی توضیخ 

می دهد.

طلاق زمینه ساز بیماری های روان تنی در 
فرزندان می شود

* آقای دکتر از نظر شما به عنوان 
می تواند  طلاق  روانپزشــک  یک 

باعث چه آسیب هایی شود؟
طــلاق و جدایی والدین بــر کودکان، 
خانواده، اقتصاد و اجتماع تأثیربه سزایی 
دارد. جدایی از همسر بر اساس مقیاس 
هولمز و راهه که ارزیابی دگرگونی های 
زندگی و تاثیر یر سلامتی است  طلاق 

را دومین عامل استرس  زا بعد از مرگ 
همسر معرفی کرده است. بنابراین جدا 
از آســیب  های اقتصادی اجتماعی این 
استرس می  تواند سلامت جسم و روان 
زوجین را به مخاطره بیندازد. در عین 
حال  طلاق خود یــک راه حل نهایی 
در مواردی اســت که مشاجره، بحث و 
اختلاف یک اســترس مزمن و طولانی  
و عدم رضایت زناشویی را ایجاد می کند  
و محیط نامناسبی را برای رشد بهینه 
فرزندان فراهم می کند که خود نیز تاثیر 
مستقیم بر سلامت جسم و روان دارد. 
بنابراین طلاق می  تواند از آسیب بیشتر 

زوجین و فرزندان کمک کند.

طلاق زمینه ساز بیماری های روان تنی در 
فرزندان می شود

* با توجه به این توضیحات آیا این 
معرض  در  فرزندان طلاق  که همه 
این آســیب های روان تنی قرار 
نوع  ؟این  است  گیرند درست  می 
از آسیب ها شامل چه مواردی می 

شود ؟
ابتدا این مســئله را دوباره خاطر نشان 
می  کنم که قبل از طلاق نیز این بچه  ها 
در فضــای امن و راحتی زندگی نمی -

کرده  اند. اختــلاف والدین و تعارضات 
آنها، شاهد بحث و مشاجرهای تکراری 
والدین و گاها خشــونت آنها نســبت 
به هم و یــا فرزندان، زمینــه را برای 
مشــکلات جدی در آنها فراهم ساخته 
اســت و اگر طلاق نیز صــورت نگیرد 
این بچه ها به شــدت آسیب دیده اند 
که در زندگی آینده آنها قابل مشاهده 
می باشــد. پس چندان غیر قابل تصور 
نیســت که فرزندان طلاق پرخاشــگر 
باشــند یا از اضطراب و افسردگی رنج 
ببرنــد. اختلالات خــوردن نیز در این 

کودکان دیده می  شود. اختلال سلوک 
که الگوی رفتاری پایدار و تکرار شونده 
شــامل نقض حقوق اساسی دیگران و 
تجاوز از هنجارهای اجتماعی متناسب 
با ســن کودک یا نوجوان تعریف شده 
است در فرزندان طلاق بیشتر دیده می 
 شود از پیامدهای اختلال سلوک می-

توان به  ناتوانی در حل مســئله، عزت 
نفس پایین، رفتارهای پرخاشــگرانه و 
ناسازگارانه، ضعف در عملکرد تحصیلی 
و ناتوانی در مهارت های اجتماعی کلامی 
و غیرکلامی اشاره کرد و به طور کل به 
دلیل نبودن فضــای امن و آرام قبل از 
طلاق والدین شدت مشکلات فرزندان 
طــلاق از بچه هایی که یکی از والدین 
خود را از دست داده  اند بیشتر می باشد.

طلاق زمینه ساز بیماری های روان تنی در 
فرزندان می شود

* عنوان یک فلوشیب بیماریهای 

بیماری های  از  روان تنی چه نوع 
روان تنی در بچه هایی که والدین 
آنها از هم جدا شــدهاند ر ممکن 

است دیده شود؟
 طبــق پژوهش هــا بیــن تجربیات 
آســیب زا مانند طلاق والدین و شدت 
علائم جســمی ارتباطی مثبت وجود 
دارد. تجــارب نامطلوب کودکی، منجر 
به افزایش خطر ابتلا به حملات صرع 
روانزاد، میگرن، رفتارهای پرخطر برای 
سلامت حتی در بزرگســالی می شود. 
هر قدر کــودکان توانمندی اجتماعی 
کمتری در برابر حوادث منفی زندگی 
داشــته باشند آسیب پذیرتر هستند و 
شــکایات جسمی بیشــتری را نسبت 
به ســایر کودکان گزارش می دهند. از 
مشکلات روان تنی در کودکان می توان 
از مشــکلات گوارشــی نظیر دل درد، 
اســهال یا یبوست، تهوع و یا استقراغ،  
مشــکلات پوستی، احســاس درد در 
دســت یا پا قفســه سینه، ســر درد،  
مشکلات ادراری و ... نام برد که در این 

کودکان دیده می شود.

طلاق زمینه ساز بیماری های روان تنی در 
فرزندان می شود

* آیا زوجینی که بعد از یک زندگی 
مشترک از هم جدا می شوند نیز 
روان  های  بیماری  به  است  ممکن 

تنی دچار شوند؟
وضعیت تاهل در سلامت جسم نقش 
مهمــی دارد اما پژوهــش های جدید 
نشــان می دهند که نه فقط وضعیت 
تأهل، بلکه این رضایتمندی زناشویی 
است که منجر به ســلامت می شود. 
به عبارت دیگــر، اگرچه ازدواج برخی 
فواید فیزیکی و روان شناختی دارد، اما 
این منفعت ها به افراد متأهل خشنود 

و راضی محدود می شــوند. از طرفی 
کیفیت رابطه زناشویی به طور مثبتی 
با میزان ســلامت عمومــی، مصونیت 
بیشتر، ایمنی و وجود آنتی بادی های 
بیشتر علیه عوامل و بررسی و عملکرد 
بهتر سیستم قلبی عروقی رابطه دارد. 
همان طور که گفته شــد نابســامانی 
زناشویی و طلاق بعد از مرگ ناگهانی 
در خانــواده، از مهمترین عوامل تنش 
زا می باشــد. تاثیر این نابســامانی در 
وضعیت زن و مرد متفاوت است. زنان 
بیشتر به ناراحتی های روان شناختی، 
افسردگی و اختلالات جسمی خفیف 
دچار می  شــوند در حالــی که مردان 
نسبت به بیماری های مرگباری چون 
ناراحتی های قلبی، عروقی و ســرطان 

آسیب پذیرتر هستند.

طلاق زمینه ساز بیماری های روان تنی در 
فرزندان می شود

* چه باید کرد تا فرزندان با وجود 
آسیب  یکدیگر  از  والدین  جدایی 

کمتری را متحمل شوند؟
چنــد نکته مهم وجــود دارد که بهتر 
اســت قبل از تصمیم به طلاق افراد به 
آن توجه نمایند. اول اینکه اگر با همسر 
خود دچار مشــکل و تعارض هستند 
بحث و مشــاجرات  تکراری کمکی به 
حل مسئله نمی کند و بهتر است برای 
اختلافات خــود از یــک زوج  درمانگر 
کمک بگیرند در صورتی که مشــکل 
به دلیل مزمن شــدن و یا مشــکلات 
شخصیتی یک یا هر دو نفر قابل درمان 
نباشــد طلاق می تواند از آسیب بیشتر 
جلوگیری نماید و حنما قبل از طلاق 
نیز با روانشناس مشاوره صورت بگیرد 
تا با حداقل آســیب به خود و فرزندان 

طلاق انجام پذیرد.

نابسامانی زناشویی و 
طلاق بعد از مرگ ناگهانی در 
خانواده، از مهمترین عوامل 
تنش زا می باشد. تاثیر این 
نابسامانی در وضعیت زن و مرد 
متفاوت است. زنان بیشتر به 
ناراحتی های روان شناختی، 
افسردگی و اختلالات جسمی 
خفیف دچار می شوند در حالی 
که مردان نسبت به بیماری 
های مرگباری چون ناراحتیهای 
قلبی، عروقی و سرطان آسیب 
پذیرتر هستند
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اکران سیار ۹ فیلم بلند سینمایی در ۳۲ 
استان کشور

انجمن ســینمای جوانان ایران مجری طرح 
سینماســیار هم اکنون با اکران ۹ فیلم بلند 

سینمایی در ۳۲ استان کشور فعال است.
به  گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایران،  انجمن سینمای جوانان  روابط عمومی 
سینماسیار انجمن ۹ فیلم  روز سینمای ایران 
را در ۳۲ اســتان کشــور و بــا ظرفیت ۱۰۰ 

دستگاه اکران می کند.
فیلم های سینمایی: موقعیت مهدی به کارگردانی هادی حجازی فر، هِناس به کارگردانی 
حسین دارابی، بدون قرار قبلی به کارگردانی بهروز شعیبی، سگ بند به کارگردانی مهران 
احمدی، طلاخون به کارگردانی ابراهیم شیبانی، مغز استخوان به کارگردانی حمیدرضا 
قربانی، مرد نقره ای به کارگردانی محمدحســین لطیفی، والدین امانتی به کارگردانی 
حسین قناعت و پسران دریا به کارگردانی افشین هاشمی، ۹ فیلم درحال اکران سینما 

سیار را تشکیل می دهند.
اطلاعات و جزئیات تمامی اکران ها به صورت روزانه در ســایت سینماسیار به نشانی 
cinemasayar.irدر دسترس است و مخاطبان می توانند لیست فیلم های در حال 

اکران و اکران شده و همچنین آمار فروش سینماسیار را در آن مشاهده کنند.
سینماسیار با هدف پوشش مناطق فاقد سینما، اضافه شدن فیلم های سینمایی به سبد 
فرهنگی خانوار در مناطق کم برخوردار و برقراری عدالت فرهنگی در تمامی نقاط ایران، 

نمایش فیلم های روز کشور را با بهترین کیفیت سینمایی در دستورکار دارد.
این مجموعه امکان اکران فیلم های سینمایی را درهر منطقه ای از کشور که از سمت 

تهیه کننده و دفتر پخش و یا با درخواست مردمی اعلام شود، داراست.

تقدیر سفارت سوییس از همایون شجریان
ســفیر ســوییس در ایــران در روز ملی این 
کشور از استاد محمدرضا شجریان و همایون 
شجریان به پاس یک عمر تلاش برای احیای 

هنر و فرهنگ ایران قدردانی کرد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایرنا، همایون شــجریان خواننده موسیقی 
سنتی در صفحه مجازی خود با اعلام این خبر 
چنین نوشته است: »۱۰ مرداد ۱۴۰۱ دیدار با 

سفیر محترم سوییس، خانم نادین الیویری لوزانو و همکاران گرامی ایشان در روز ملی 
سوییس. روز ملی سوییس مبارک«

صفحه مجازی ســفارت ســوییس در ایران نیز درباره این دیدار نوشته است: »تقدیم 
نامه تشکر به جناب آقای همایون شجریان به عنوان نشانه  قدردانی از یک عمر تلاش 
بی همتا توســط وی و پدر گرامی شان، استاد شجریان، به خاطر احیای هنر و فرهنگ 

ایران. با امید گسترش همکاری های فرهنگی متقابل بین سوییس و ایران!« 
همچنین صفحه مجازی سفارت سوییس در ایران نوشته است: »سفیر سوییس خانم 
نادین اولیویه ری لوزانو، شــنبه هجدهم تیرماه همراه با وابسته فرهنگی سفارت و به 
همراه دوستداران فرهنگ، هنر و موسیقی به تماشای شب آوازِ به رنگ صدا با صدای 

استاد همایون شجریان با همراهی ارکستر سیاوش و رهبری آرش گوران نشستند.
 وی شرکت در اولین رویداد فرهنگی از زمان شروع ماموریت خود را به فال نیک گرفته 
و عنوان کردند: قلبم مملو از احساس و احترام به فرهنگی است که ریشه های چندین 

هزار ساله در این سرزمین کهن دارد.«
کنســرت همایون شجریان با عنوان به رنگ صدا همراه با ارکستر سیاوش به رهبری 
آرش گوران تیر و مردادماه امسال در سالن وزارت کشور روی صحنه رفت. این کنسرت 
با توجه به اســتقبال علاقه مندان طی سه نوبت تمدید شد و اجراهای آن از پنج اجرا 
به ۳۰ اجرا افزایش پیدا کرد و یک رکوردشکنی بی سابقه پس از چهار سال در تاریخ 

موسیقی کشور به ثبت رسید.

جواهرات گمشده حراج می شوند
مجموعه ای از جواهــرات متعلق به »الویس 
پریســلی«  که ســال ها گمان می رود برای 
همیشه گم  شده  بودند،  در قالب یک مجموعه 

به حراج گذاشته خواهند شد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از رویترز،  کارشناســان و تاریخ دانان »الویس 
آمریکایی  برجســته  پریســلی«  خواننــده 
مجموعه ای از مدت ها پیش از مجموعه ای از 

جواهرات مطلع هستند که این خواننده به »تام پارکر«  مدیر برنامه هایش اهدا کرده بود.
مجموعه داران و طرفداران این خواننده چندین دهه در جست و جوی این آثار بودند 
و گمان می کردند این مجموعه گم شده است. اکنون به لطف »بریجیت کروز« مدیر 
عامل حراجی »GWS«، این آثار کشــف و جمع آوری شــده اند و برای نخستین بار 
درکنار یکدیگر به نمایش گذاشته شده اند.دویست شیء از جمله حلقه های طلا مزین 
به جواهر،  دکمه های سردســت پیراهن، ســاعت و زنجیر در بیست و هفتم اوت در 
حراجی به مزایده گذاشته خواهند شد. در جریان این حراجی، گیتاری که »الویس«  با 
آن در برنامه تلویزیونی سال ۱۹۶۸ قطعاتی را اجرا کرد نیز به مزایده گذاشته خواهد 
شد.همسر سابق »الویس«  نیز با وجود اینکه مالک هیچ یک از این جواهرات نیست در 

جمع آوری آن ها با »کروز« همکاری کرده است.

ورود سازمان بازرسی به ماجرای تابلو 
منتسب به مظفرالدین شاه

در پی انتشار عکس هایی از تابلو به فروش رفتۀ 
پرتــره مظفرالدین شــاه قاجــار در حراجی 
کریستیز بریتانیا و جای خالی این تابلو روی 
دیوارهای کاخ گلســتان در تهران ســازمان 
بازرســی کل کشــور به موضوع ورود کرد و 

بررسی در این خصوص آغاز شده است.
  بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از روابط عمومی سازمان بازرسی کل کشور، 

  بازرس کل امور ورزش، جوانان و گردشــگری ســازمان بازرسی کل کشور در حاشیه 
بازدید از کاخ گلستان بیان کرد: اخیرا موضوعاتی مبنی بر گم شدن پرتره  رنگ روغن 

مظفرالدین شاه اثر شاخص کمال الملک در تالار برلیان کاخ گلستان مطرح شد.
  لقمان کیاپاشا گفت: با توجه به ادعاهای مطرح شده پیرامون این موضوع، در محل کاخ 
حاضر شده و از مدیر مجموعه و همچنین مدیرکل موزه های وزارت میراث فرهنگی و 
گردشگری توضیح خواسته شد و با توجه به پاسخ های اخذ شده، سازمان برنامه تحقیق 

و بررسی را در دستور کار دارد.
  وی بیان کرد: در کنار بازرســی پیرامون ادعاهای مطرح شده و توضیحات ارائه شده 
توسط مدیرکل موزه های وزارت میراث فرهنگی و گردشگری مقرر شد مطابق قوانین 

بین المللی اقدامات لازم را برای بازگرداندن اثر مذکور در دستور کار قرار گیرد.
  بازرس کل امور ورزش، جوانان و گردشگری سازمان بازرسی کل کشور با تاکید بر اینکه 
از محــل نگهداری دیگــر آثار و همچنین مخزن کاخ نیز بازدید شــد، افزود: یکی از 
موضوعاتی که از سوی سازمان بازرسی در این بازدید مدنظر قرار گرفت، نحوه و شرایط 

نگهداری آثار و اشیاء تاریخی بود که در این راستا نیز توضیحاتی ارائه شد.

خبر

سازمان سینمایی گزارشی از این عرصه پر زرق و برق نمی دهد؛

»شفافیت مالی« مخاطب ندارد
روند انتشار گزارش های مالی مجموعه های 
تابع ســازمان ســینمایی حــالا ۱۴ ماه 
است که متوقف شــده است؛ آیا جریان 
»شفافیت مالی« در سینما در حالت کما 

باقی خواهند ماند؟
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از مهر، اساســاً انتشار ریز هزینه های 
مالی در هر سازمان و هر پروژه ای، یکی از 
اتفاقات جذاب برای مخاطبان، خبرنگاران 
و البتــه صاحبنظران به شــمار می رود؛ 
موضوعی که البته خوشایند مدیران در هر 
مسندی نیســت! آنچه می توان به عنوان 
مهمترین ثمره این فرآیند به آن اشــاره 
کرد، جلوگیری از فسادی است که در هر 

حوزه ای گریزی از آن نیست.
سینما هم از این قاعده مستثنی نیست، 
همان عرصه پر زرق و برقی که جسته و 
گریخته خبرهایی از جابه جایی پول های 
کلان و گاهی غیرمشروع در آن به گوش 
می رســد و گاهی تــب و تاب کنجکاوی 
درباره پشت پرده های این عرصه تا جایی 
بالا می گیرد که نخستین سوال خبرنگاران 
در نشست های خبری مدیران را به خود 

اختصاص می دهد.
یک مرور؛ سینمای ایران و حسرت 

شفافیت
حالا قریب به چهار دهه است که سینمای 
ایران شرایطی غبارآلود را تجربه می کند، 
وضعیتی که بر شایعات دامن می زند و گاه 
چنان عینیت پیدا می کند که خبرهایی 
رســمی از محاکمه متخلفان مالی در آن 
منتشر می شــود، موضوعی که ضرورت 
شــفافیت مالی در همه زیرمجموعه های 
فعــال در این عرصه را عیــان می کند تا 
یک حسرت و یک علامت سوال بزرگ در 
برابــر پروژه ها و فعالیت های خرد و کلان 

آن نباشد.
در برهه هایی نبود امکانــات و ابزارآلات 
لازم اجازه روشــن کردن مسیر اقتصادی 
سینمایی  پروژه های  و  سیاست گذاری ها 
را نمــی داد، در این میــان نهادها اهرم و 
بازوی اصلی تزریق بودجه بودند و بخش 
خصوصــی توان لازم بــرای ورود به این 
عرصه را نداشت، مســیر تو در تویی که 
تنها منجر به شکل گیری ابهامات می شد 
تا هر یک بــا آن دیگری مراوداتی همراه 
با سوءتفاهم ضمنی و در جاهایی قطعی 

داشته باشد.
همه این ها اما یک نتیجه واضح داشــت 
و آن مشــخص نبودن گردش مالی این 
ســینمایی بود که حالا بحث بر ســرش 
زیاد اســت؛ ایــن ابهام هم محــدود به 
فرآینــد تولید در بخــش خصوصی و یا 
حتی پروژه های دولتــی نبود و وضعیت 
تزریق بودجه از سوی نهادها و ارگان های 
متولی ســامان دهی بخش های مختلف 
ســینما را هم شامل می شد. در همه این 
ســال ها فقدان گزارش های مالی روشن 
تبدیل به یک حسرت برای صاحب نظران 
شده بود تا مســتند به داده های رسمی 
بتوانند عملکرد مالی مدیران سینمایی را 
زیر ذره بین ببرند و درباره تناســب میان 
هزینه ها و دســتاوردها، آن هــا را مورد 

پرسش قرار دهند.
در همین شــرایط بود که طرح شــعار 
»شفافیت مالی« تبدیل به یک روزنه امید 

در جغرافیای سینمای ایران شد.
یک یادآوری؛ شعاری که انتظامی فراموش 

نکرد
ارائــه گزارش مالی و لیســت هزینه کرد 
پروژه هــای مختلف اما از دســتاوردهای 
حســین انتظامی رئیس ســابق سازمان 

ســینمایی محســوب می شــود، همان 
موضوعی که او با شــعارش روی کار آمد 
و در ادامه با آنکه نتوانســت آن را به قله 
برساند و تا رسیدن به نقطه مطلوب فاصله 
داشــت اما در بخش هایی به آن چهره ای 

عینی بخشید.
این مسئله را می شــود در انتشار گاه به 
گاه گزارش هــای مالی مجموعه های تابع 
سازمان ســینمایی در بازه های مختلف 
ریاســت انتظامی دریافت. مهمترین خلأ 
شــفافیت مالی در دوره انتظامی اما عدم 
پاســخگویی بود، یعنی بــا آنکه پس از 
انتشــار گزارش ها ابهاماتی تــازه متولد 
می شد اما انتظامی و مدیران زیر مجموعه 
سازمان سینمایی خود را چندان در مقام 
پاسخگویی نمی دیدند. با این حال اما به 
عنوان گام هایی ابتدایی در حوزه شفافیت 
مالی در ســینما، آن هم پس از گذشت 
سی و اندی سال سکوت درباره موضوعات 
مالی، بســیاری را به استمرار این مسیر 

امیدوار می کرد.
از رهگــذر اراده رئیس ســابق ســازمان 
انتشــار گزارش های  بر  سینمایی مبنی 
پولی بود که حتی ســایت این ســازمان 
شمایلی جدید به خود گرفت و فرایندهای 
آن تغییر پیدا کرد. ســاختار جدید این 
ســایت علاوه بــر شفاف ســازی درباره 
مجوزهای ســاخت و نمایــش فیلم های 
سینمایی، قسمتی مختص عملکرد مالی 
دستگاه های مرتبط با سازمان سینمایی 
در دل خود داشــت؛ ســایت فعلی این 
سازمان هم یادگار همان دوران جدیت و 
اهتمام برای روشن کردن روندهای مالی 
اســت که البته در ابتدای سال جاری به 
دلیل حملات سایبری کارکرد بخش های 

مختلف آن متوقف شد.

بعــد از مدتی اما فعالیت این ســامانه به 
روال ســابق بازگشــت به جز یک بخش 
کــه همواره بخــش جنجالــی عملکرد 
زیرمجموعه های این سازمان بوده است؛ 
همان بخشی که هزینه هایشان را روشن 

می کرد؛ »شفافیت مالی«!
یک هشدار؛ خزاعی و مرگ تدریجی 

یک رؤیا!
با همه این روندها و بذرهای امیدی که در 
دوران مسئولیت حسین انتظامی کاشته 
شــده بود اما به یکباره فرایند تحقق این 
رؤیا در ســینمای ایران متوقف شــد تا 
شفاف سازی به یک فرهنگ و رویه ثابت 

تبدیل نشود!
با آنکه پیش از این گزارش مالی انجمن 
سینمایی  بنیاد  ایران،  جوانان  سینمای 
فارابی، مرکز گسترش سینمای مستند 
و تجربی، موزه ســینما، گــروه هنر و 
تجربه )که البته ماه هاســت که تعطیل 
اســت!( و مؤسسه سینماشــهر به طور 
مرتب اعلام و در سایت این مجموعه ها 
بارگذاری می شــد و در اختیار رسانه ها 
هم قرار می گرفت اما حالا با مراجعه به 
سایت سازمان سینمایی با گزارش هایی 
از ســال ۱۴۰۰ مواجــه می شــوید آن 
هم مربــوط به ماه های پیــش از روی 
کار آمدن محمــد خزاعی رئیس فعلی 

سازمان سینمایی.
محمد خزاعی ۷ مهر ماه ۱۴۰۰ کرســی 
ریاست سازمان سینمایی را به دست آورد. 
گرچه او در صحبت هایش به شــفافیت 
فرآیندهــای نظارتــی و سیاســت های 
سینمایی اشاره کرده اما به نظر می رسد 
شفاف سازی مســائل مالی از اولویت های 
او به شــمار نمی رود. او تاکنون در قبال 
شفاف سازی مالی ســکوت اختیار کرده 

و پیگیری رســانه ها در انتشــار لیست 
ســازمان  زیرمجموعه های  هزینه هــای 
سینمایی تا به امروز بی نتیجه مانده است.

اگر ســری به بخش »شفاف ســازی« در 
سایت سازمان ســینمایی بزنید متوجه 
می شــوید آخرین به روز رسانی عملکرد 
مالی مؤسســه سینماشهر به چهار ماهه 
نخست ســال ۱۴۰۰ برمی گردد، گزارش 
مالی مرکز گســترش سینمای مستند و 
تجربی، موزه ســینما و انجمن سینمای 
جوانــان هم تنهــا تا پنج ماه اول ســال 
۱۴۰۰ روشن شده است که البته از میان 
این سه با مراجعه به سایت رسمی انجمن 
سینمای جوانان و با ورود به آخرین بخش 
شفاف ســازی هایش با صفحــه ای خالی 

مواجه می شوید!
بنیاد  مدیرعامــل  جوادی  ســیدمهدی 
ســینمایی فارابی هم بــا آنکه در خلال 
جشــنواره فیلم فجر چهلــم، رقم دقیق 
ســاخت ۶ فیلم ایــن نهــاد و جزئیات 
حمایتش از این آثار را اعلام کرد اما هنوز 
گزارش رســمی از گردش مالی مجموعه 
تحت مدیریت خود منتشر نکرده و آخرین 
به روزرسانی فرآیندهای مالی این مجموعه 
هم مستند به خروجی سایت این بنیاد به 

یازده ماه سال ۹۹ باز می گردد.
ســکوت ســازمان ســینمایی در حوزه 
شــفافیت مالی در مجموعه های تابعش 
حالا باعث ایجاد نگرانی هایی شده است؛ 
نگرانی هایی که عدم موضعگیری صریح 
رئیس این ســازمان هم بر آن دامن زده 
اســت. حالا باید دیــد در ماه های آینده 
آیا گزارشــی رســمی از عملکــرد مالی 
دستگاه های مرتبط با سازمان سینمایی 
در دوران مدیریت جدید منتشر می شود 

یا نه؟

در  ایرانی  فیلمهــای  حضــور 
رژیــم  جشــنواره های 

ممنوع  صهیونیســتی 
است و تخطی از این 

امر بــه هیچ وجه 
پذیرفتنی نیست.

گــزارش  بــه 
روزنامــه »صبح 
بــه  و  امــروز« 
نقــل از اداره کل 
روابــط عمومــی 

سینمایی،  سازمان 
بیگی  ایــل  حبیــب 

معاون ارزشیابی و نظارت 
سازمان سینمایی با بیان این 

مطلب، بــه حضور فیلمــی ایرانی 
توســط پخش کننده های خارجی در جشــنواره 
اورشــلیم اشــاره کرد و گفــت: تهیه کنندگان و 
فیلمســازان ایرانی بایــد در هنگام قــرارداد با 
پخش کننده هــای خارجــی به این نکته اشــاره 
کنند که قوانین جمهوری اســلامی اجازه حضور 
فیلم های ایرانی اعم از فیلم بلند داســتانی، فیلم 
کوتاه، مســتند و انیمیشن را در سرزمین اشغالی 
فلســطین را نمی دهد و لازم است پخش کننده 
خارجی به ملاحظات و دغدغه های مطرح شــده 

احترام بگذارد.
ایــل بیگی با اشــاره بــه این مطلــب که اغلب 
فیلمســازان و تهیه کنندگان ما قوانین جمهوری 
اسلامی را رعایت می کنند، تصریح کرد: تنها در 
موارد معدودی، پخش کنندگان خارجی که امتیاز 
پخش آثار ایرانی را خریداری کرده اند، به نمایش 
این آثار در جشنواره های رژیم صهیونیستی اقدام 
می کنند کــه این موضوع از نظــر ما پذیرفتنی 
نیســت و باید جلوی همین مــوارد معدود نیز 

گرفته شود.
نظارت  و  ارزشیابی  معاون 
ســازمان ســینمایی با 
توضیــح اینکــه این 
همه  در  ممنوعیت 
مــوارد چه حضور 
جشــنواره ها،  در 
اکــران  در  چــه 
فیلم در سینماها 
نمایــش  چــه  و 
در وی اودی هایــی 
که مربــوط به رژیم 
است،  صهیونیســتی 
تاکید کرد:  دارد،  وجــود 
طبیعی اســت که با متخلفان 
در ایــن حوزه برخورد قانونی خواهد 
شد چون این امر، از خطوط قرمز سینمای ایران 
است که فیلم های تولید شده در فضای جمهوری 
اسلامی ایران به هر نحو در رژیم جعلی اسرائیل 

نمایش داده نشود.
وی در ادامه خواســتار مراقبت ودقت از ســوی 
صاحبان فیلم های ایرانی بر نمایش آثارشــان در 
مجامع بین المللی شــد و تاکید کرد: در هر گونه 
مــراوده بین المللــی، باید موضوع عــدم نمایش 
فیلم های ایرانی در رژیم اشــغالگر قدس رعایت 
شود و پذیرفته نیســت تهیه کننده ایرانی بعد از 
اینکه فیلمش توســط پخش کننده خارجی برای 
نمایش در رژیم صهیونیســتی عرضه شد، اعلام 
کند در جریان نمایش فیلــم در این رژیم نبوده 

است.
ایــل بیگی در خاتمه تصریح کــرد: از آنجا که ما 
رژیم اشغالگر قدس را به رسمیت نمی شناسیم هر 
گونه همکاری و مراوده با این رژیم، ممنوع و قابل 

پیگرد قانونی است.

»اســتفن کینــگ« رمان نویس 
مشهور در مخالفت با ادغام 

دو غول بزرگ انتشاراتی 
دادگاه  در  جهــان 

شهادت می دهد.
به گــزارش روزامه 
»صبــح امــروز« 
از  نقــل  بــه  و 
وزارت  رویتــرز، 
دادگستری آمریکا 

از یک قاضی فدرال 
خواســته تا از ادغام 

دو انتشــارات عظیــم 
»پنگوئن رندوم هاوس« و 

»سایمون اند شوستر« به ارزش 
۲.۲ میلیارد دلار جلوگیری کند و قرار 

است »استیون کینگ« نویسنده مطرح به عنوان 
یکی از چندین نویســنده ای کــه تحت تاثیر این 

تصمیم متضرر می شوند در دادگاه شهادت دهد.
»ســایمون اند شوســتر« سال هاســت ناشر آثار 

»استفن کینگ« است.
دولت آمریکا نیز که مخالف ادغام این دو انتشارات 
بزرگ است معتقد است ادغام پیشنهادی احتمالاً 
منجر بــه دریافــت پیش پرداخت هــای کمتری 
بــه نویســندگان کتاب های پرفروش می شــود، 
به این معنی که نویســندگانی که ســال ها روی 
دست نوشته های خود زحمت می کشند، دستمزد 
کمتری بــرای تلاش های خــود دریافت خواهند 

کرد«.
»کینگ« که نگارش رمان هایی پرفروشــی چون 
»درخشش« و »کری« را در کارنامه دارد به همراه 
برخی از فعــالان عرضع انتشــارات و نمایندگان 

نویسندگان در دادگاه شهادت می دهد.
»پنگوئن رندوم هاوس« که بزرگترین ناشر کتاب 

در ایالات متحده است در نوامبر 
۲۰۲۰ اعــلام کــرد قصد 
رقیب  انتشــارات  دارد 
»ســایمون  یعنــی 
انــد شوســتر« را 
کند.  خریــداری 
»پنگوئــن رنودم 
هــاوس« متعلق 
شــرکت  بــه 
رســانه ای آلمانی 
 » ن تســلما بر «
اســت در حالی که 
»سیمون  انتشــارات 
از  بخشی  اند شوســتر« 
کمپانــی »CBS« اســت و 
وزارت دادگســتری شکایت خود در 
مخالفت با ادغام این دو انتشارات را در نوامبر ۲۰۲۱ 

تنطیم کرده است.
پنگوئــن رندوم هــاوس، هارپرکالینز، مک میلان، 
ســیمون اند شوســتر وهچت، بزرگترین ناشران 

انگلیسی زبان دنیا محسوب می شوند.
»اســتفن کینگ« خالق بیش از  ۲۰۰ اثر ادبی در 
ژانرهای وحشت و خیال پردازی است. او نویسندگی 
را در سن هفت سالگی آغاز کرد و با نام های مستعار 
»ریچارد باکمن« و »جان سوئیتن« آثار متعددی 
نوشته است. رمان های »کینگ« چنان با استقبال 
گرمی از سوی خوانندگان او روبه رو شد که فیلم های 

زیادی بر اساس آن ها در سینما ساخته شد.
کارگردانــان مطــرح بــا اقتبــاس از رمان های او 
فیلم های بســیاری ساخته اند. برخی از این فیلم ها 
با بازی درخشــان بازیگران نام دار بر پرده رفته که 
از آن جمله می توان به »درخشش«، »مسیر سبز«، 
»رهایی از شائوشنگ«، »آن«، »مه«، »میزری« و 

»۱۴۰۸« اشاره کرد.

»استفن کینگ« به دادگاه می رودممنوعیت نمایش فیلم های ایرانی در رژیم صهیونیستی 
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تخلف گرانفروشی ۲ واحد تولیدی در مشهد 
با عرضه ۶۵۰ هزار بطری آب معدنی

کارشناس مسوول بازرسی و نظارت سازمان 
صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی گفت: 
تخلف گرانفروشی ۲ واحد تولیدی آب معدنی 
در مشــهد با عرضه بیش از ۶۵۰ هزار بطری 

آب معدنی محرز شد.
بخشــعلی بیاتی روز گذشــته در گفتگو با 
خبرنــگار ایرنا افزود: در بازرســی از ۲ واحد 
تولید آب معدنی در مشــهد،  پس از بررسی 

اسناد و مدارک فروش تخلف گرانفروشی در مجموع به میزان یک میلیارد ریال محرز 
شد و این دو شرکت با تشکیل پرونده به تعزیرات حکومتی خراسان معرفی شدند.

وی بیان کرد: حداکثر قیمت تولید کننده آب معدنی ۱.۵ لیتری ۳۵ هزار ریال است.
بیاتی خاطر نشــان کرد: در بازرسی واحدهای مزبور مشخص شد که آنها به طور غیر 
قانونی اقدام به افزایش قیمت یک محصول خود کرده اند و محصول آب معدنی یک و 

نیم لیتری را با قیمت ۴۲ هزار ریال و ۳۷ هزار و ۵۰۰ ریال عرضه می کردند.
کارشناس مسوول بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی 
از مردم خواســت در صورت مشاهده هر نوع تخلف اقتصادی موارد را از طریق سامانه 
پاســخگویی ۱۲۴ این ســازمان اطلاع  رسانی کرده تا بازرســان در اسرع وقت به آن 

رسیدگی کنند.

هفت دانش آموز خراسان رضوی رتبه های 
برتر کنکور ۱۴۰۱ را کسب کردند

مدیر کل آموزش و پرورش خراســان رضوی 
گفت: هفت دانش آموز خراسان رضوی موفق 
به کسب رتبه های برتر آزمون سراسری ورود 
به دانشگاهها و مراکز آموزش عالی کشور در 

کنکور سال ۱۴۰۱ شدند.
سید امیر شوشتری روز گذشته در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا افزود: بر اساس اعلام سازمان 

سنجش، »سیده مهرناز سیدی« از مدرسه فرزانگان یک مشهد موفق به کسب رتبه 
ســوم رشته علوم انسانی و »امیر حســین کیوانی« از مدرسه شهید هاشمی نژاد سه 

مشهد، رتبه دوم زبان خارجی را کسب کردند.
وی ادامه داد: همچنین »پرهام ســنکیان« از مشهد موفق به کسب رتبه پنجم علوم 
انســانی، »احسان کلاته عربی« از مدرسه  شهید هاشمی نژاد یک مشهد رتبه ششم 
رشته علوم انسانی و »شایان بقایی نژاد« از مدرسه شهید هاشمی نژادیک مشهد موفق 

به کسب رتبه ۹ علوم ریاضی شده اند.
 مدیر کل آموزش و پرورش خراسان رضوی اظهار کرد: در کنار این شمار دانش آموز 
افتخار آفرین برای این استان،«سبحان لطفی« از مدرسه شهید بهشتی نیشابور رتبه 
دهم رشته علوم ریاضی و »سیدعلی علوی خوشحال« از  شهید بهشتی سبزوار رتبه 

۹ علوم تجربی را کسب کرده اند.
سال گذشته نیز در آزمون سراسری دانشگاهها و مراکز آموزش عالی سراسر کشور پنج 

دانش آموز از خراسان رضوی موفق به کسب رتبه برتر شدند.
استان خراسان رضوی بیش از یک میلیون و ۴۰۰ هزار دانش آموز دارد.

کشف سازه ای تاریخی حین خاکبرداری در 
شهرستان زاوه

رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع  دســتی تربت حیدریه و زاوه از کشف 
بقایای اثری تاریخی حین خاکبرداری توسط 

بخش خصوصی در شهرستان زاوه خبر داد.
به گزارش صبح امــروز علی محمدی اظهار 
کرد: برابر گــزارش مردمی و بازدید نیروهای 
یگان حفاظت اداره و هماهنگی صورت گرفته 

با نیروهای انتظامی و امنیتی شهرستان از ادامه کار در محل جلوگیری و بررسی های 
لازم برای تعیین نوع، کاربرد و قدمت این اثر تاریخی توسط کارشناسان اداره در دست 

اقدام است.
وی تصریح کرد: برابر ضوابط و بخشــنامه های ابلاغی کلیه مســتحدثات و ســاخت 
و ســازها در سطح روستاها و شهرها باید با اســتعلامات ادارات مرتبط به  ویژه اداره 
میراث  فرهنگی صورت گیرد که تاکنون از طریق این استعلام ها بیش از ۱۰ اثر جدید 

شناسایی شده است.
محمدی ادامه داد: خوشبختانه با همکاری نیروهای امنیتی انتظامی، قضایی و نیروهای 
بسیج شهرستان به حفظ میراث  فرهنگی بسیار خوب توجه شده و این همدلی ها باعث 
شده تمام دســتگاه های دولتی، غیر دولتی و عموم شهروندان خود را برای صیانت و 

برخورد با تخریب گران میراث  فرهنگی شریک و دخیل بدانند.
وی اظهار کرد: گزارش های مردمی درباره تعرض و تخریب آثارتاریخی، نشــان دهنده 
حساس شدن مردم در چند سال گذشته نسبت به داشته های فرهنگی و تاریخی است 
و مردم برای حفظ و حراســت از تاریخ و هویت در کنار دستگاه ها و نهادهای دولتی 

حضور پررنگی داشته اند.

بازکردن قفل ترافیک شهر بجنورد با 
بازگشایی های خطی

شــهردار بجنــورد گفــت: از ایــن پــس 
بازگشایی های معابر شهری به صورت خطی 

و براساس طرح تفصیلی انجام می شود.
جواد حمیدی در گفت و گو با ایســنا اظهار 
کرد: به منظــور جلوگیری از پراکنده کاری 
و عملکرد جزیره ای در بازگشایی های معابر 
شــهری، از این پس بازگشایی ها به صورت 
خطــی و بر اســاس طرح تفصیلــی انجام 

می شود.
وی افزود: در گذشته با توافق یک ملک و تخریب آن، ادامه فرآیند بازگشایی مسیر 
در ســایر املاک که توافقــات آن به طول می انجامید متوقف می شــد، که این امر 
مشــکلی از ترافیک شــهر را حل نمی کرد لذا از این پس در نظر داریم با انســجام 
بخشــیدن به فرآیند توافقات، یک مســیر را بصورت کامل و ۱۰۰ درصد بازگشایی 
کرده و سپس، توافقات املاک سایر مسیرها در اولویت قرار  گیرد تا بتوانیم راهبردی 

منسجم و منضبط را در بازگشایی ها داشته باشیم.
شــهردار تأکید کرد: اگر چه تملک املاک در یک مسیر، بار مالی سنگینی بر دوش 
شــهرداری می گذارد اما این عملیات تعریض معابر با هدف کاهش ترافیک و بهبود 
عبور و مرور در راستای آسایش شهروندان و رفع مشکلات ترافیکی شهر است و  می 
طلبد شــهروندان در جهت بازگشایی معابر و توسعه شهر، همکاری و تعامل لازم را 

با شهرداری داشته باشند.
گفتنی اســت خرداد ماه امسال بود که آخرین گره ترافیکی خیابان یقین بجنورد با 
اخذ مجوز قضایی و اعمال ماده ۸ باز شــد تا این خیابان پس از گذشت سال ها، به 

صورت کامل بازگشایی شود.

شهر
در 

خبر

مراتع آلاداغ در سیطره اسبان افسارگسیخته
چرای غیرمجاز اسبان بومی در مراتع ییلاقی ارتفاعات 
آلاداغ خراسان شمالی سبب آسیب به پوشش گیاهی 
و موجــب نگرانی و گلایه دامداران روســتاهای این 

مناطق شده است.
به گزارش ایرنا، خشکســالی و کاهــش بارندگی در 
خراسان شمالی موجب شده تا تولید علوفه در مراتع 
کاهش یابد و از طرفی تعلیف دستی برای دامداران و 
مالکان اسب هزینه بر باشد در این شرایط بسیاری از 
روستاییان محدوده شهرستان مانه و سملقان خراسان 
شــمالی فرصت را غنیمت شــمرده و اسب را برای 
تعلیف در مراتع کــوه آلاداغ رها می کنند تا هزینه 

تعلیف را متحمل نشوند.
ارتفاعات آلاداغ در قســمت میانی اســتان خراسان 
شمالی واقع شده  و ادامه کوه های البرز است که همراه 
ارتفاعات بینالود، رشته کوه آلاداغ-بینالود را تشکیل 
می دهد. از آنجایی که این کوه از قســمت جنوبی به 
جنگل گلســتان متصل می شود، دارای آب و هوایی 
بســیار معتدل و سرسبز است که سالانه گردشگران 

زیادی را به سمت خود می کشاند.
اگرچه این ارتفاعات به زیر سم های اسبان رها شده 
صحنــه های بی نظیری در طبیعت خلق می کند و 
چشم هر بیننده ای را به خود خیره می کند، اما این 
هارمونی به نظر روستاییان ساکن در محدوده آلاداغ 
خوش نمی آید و این دامداران و کشــاورزان از اینکه 
این حیوان ها در محدوده چرای دام های آنها تعلیف 

می کنند، ناراحت هستند.
روســتاییان این منطقه می گویند که مشکل چرای 
اسبان در عرصه های طبیعی از گذشته وجود داشته 
است، اما در این سال ها که پدیده خشکسالی بیش از 
هر زمان دیگری رُخ نمایی می کند، سنگینی چرای 
اسبان همســایه را بر نمی تابند، به خصوص که این 
حیوانات نجیب پوشش گیاهی منطقه را تحت تاثیر 
قرار داده اند و با تعلیف غیرمجاز خود در حال تخریب 
این زیستگاه هســتند و مراتعی که بر اساس مجوز 
اداره منابع طبیعی بایــد برای دام اهالی این منطقه 
اســتفاده شود در اختیار اسبان روستاهای دیگر قرار 

گرفته است.
اهالی این روســتاها بر این باورند که این اســب ها 
از روســتاهای بخش های دیگــر در این منطقه رها 

می شــوند و علاوه بر تعلیف غیرمجاز به محصولات 
کشاورزی آنها هم خسارت وارد می کنند.

کارشناســان منابع طبیعی خراســان شمالی شمار 
اســبان رها شده در این عرصه ها را ۳۰۰ سر برآورد 
می کنند و برخی از روستاییان نیز این رقم را تا ۵۰۰ 

سر تخمین زده اند.
بر اساس نظرات این کارشناسان  هر سر اسب معادل 
۱۰ راس دام ســبک به عرصه طبیعی خسارت وارد 
می کند و بر این اســاس خسارت ناشی از چرای این 
شمار از اسبان دســت کم معادل خسارت سه هزار 

راس گوسفند در این مراتع است.  

روستاییان عاصی از اسب ها
ایــن حیوانات نجیــب که در بســیاری از نقاط این 
ســرزمین طرفداران زیادی دارند، امــا اکنون مردم 
تلاش دارند با هر روشی که شده است، این اسبان را 

کنترل و یا از محدوده مرتعی خود خارج کنند.  
یکی از دامداران روســتای گرمــک در محدوده کوه 
آلاداغ در این باره می گوید: مالکان این اسبان مجوزی 
برای چرای این حیوان ندارند، علوفه این مراتع متعلق 
به دامداران دارای پروانه مرتعداری این خطه است و 
اکنون سهم علوفه دام های سبک این روستاها، زیر 

دندان اسب های همسایه است.
رضا رحمانی می افزاید: خسارت چرای اسبان تنها به 
این موضوع ختم نمی شود و این چرای غیرقانونی بر 
محیط زیست منطقه نیز تاثیرگذاشته است و پوشش 
گیاهی منطقه طی سال های اخیر در این عرصه ها به 

شدت ضعیف شده است.
یکــی از دامداران روســتای چخماقلو هم می گوید: 
اسبان در بیشتر فصول ســال در این مراتع رهاتر از 
باد تعلیف می کنند و پوشــش گیاهی فصل بهار در 
آغاز رویش علوفه، زیر ســم اسبان لگدمال می شود 
و گیاهــان حتی به مرحله  گل دهی  و بذر دهی هم 

نمی رسند.  
رضا گرمکی می گوید: مالکان این اسبان باید توجیه 
شــوند و در صورت امکان با این افراد برخورد قانونی 
شود و نباید مسوولان دســتگاه های ذیربط در این 

موضوع بی تفاوت باشند.

اهالی منطقه: منابع طبیعی برخورد کند
یک دوســت دار طبیعت که از ساکنان این منطقه 
اســت، در این باره می گوید: چند ســالی است اسب 
های این منطقه که شمار آنان به ۵۰۰ سر می رسد 
در مراتع ییلاقی کوه آلاداغ تعلیف می شــوند، این 
اســبان با مالکیت شماری از روستاییان خارج از این 
محدوده در مراتع آلاداغ چرا می شوند و البته با توجه 
به ملاحظه کاری میان اهالی، تاکنون با آنان برخورد 

نشده است.
رضا رحمتی مــی افزاید: این رویه از ســال ۱۳۹۸ 
تاکنون پررنگ تــر از هر زمانی شــده و نکته قابل 
تامل این اســت که مجوز چرای این مراتع در اختیار 
روســتاییان این منطقه اســت و چرای اسبان اهالی 
دوردست بدون مجوز انجام می شود و تجاوز به مرتع 

محسوب می شود.
وی می گوید: مجوز چرا در مراتع آلاداغ تنها برای دام 
ســبک صادر می شود و چرای اسبان در این منطقه 
کاری غیرقانونی است و باید به این مشکل که بیشتر 

اهالی را درگیر کرده است، رسیدگی شود.  
این دوســتدار طبیعــت خواســتار ورود اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری خراسان شمالی به این موضوع 
شده و می افزاید: این اداره کل باید از ادامه خسارت 
هــا به اهالی منطقه جلوگیری کند چرا که این رویه 
علاوه بر تحت تاثیر قرار دادن چرای دام اهالی منطقه 

به محیط زیست نیز آسیب جدی وارد می کند.
وی می گویــد: اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
خراسان شــمالی به عنوان متولی حفاظت از مراتع، 
تاکنون اقدام کاربردی و خاصی در این باره انجام نداده 
است ولی اخیرا تحرکاتی برای جمع آوری اسبان در 

حال انجام است.  
مدیر منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان مانه و 
سملقان هم در این باره می گوید: چرای دام و حضور 
بیش از ظرفیت مراتع در عرصه های طبیعی یکی از 
مشکلات این منطقه محسوب می شود و البته در این 
زمینه مشکل چرای اسب های رهاشده هم در سال 

های اخیر دامن گیر این موضوع شده است.  
علی اصغر قدیمی می افزاید: چرای اســبان به ویژه 
در فصل رویش گیاهان، برای مراتع بســیار خسارت 
زا اســت و سبب فقر این عرصه ها می شود از این رو 

با توجه به مشکل چندســاله دامداران و گلایه آنان، 
موضوع قضایی شده است و دستگاه قضایی در این باره 
ورود کرده و با همکاری منابع طبیعی چند راس اسب 

نیز جمع آوری شد.
وی می گویــد: تذکر لازم به دهیــاران و معتمدان 
روســتاها داده شده است تا مالکان را مجاب به جمع 
آوری اسبان کنند اما این امر هنوز محقق نشده است 

و مالکان از این موضوع سرکشی می کنند.  

راهکار: پلاک گذاری اسبان
اگرچه بسیاری از دوست داران طبیعت بر این باورند 
که این اســبان باید پلاک گذاری شوند تا شناسایی 
مالکان به راحتی قابل انجام باشــد ولی مســوولان 
استانی این اقدام را بسیار هزینه بر می دانند و برای 

مالکان این اسبان نیز صرفه اقتصادی ندارد.   
مدیرامور دام سازمان جهاد کشاورزی، هویت گذاری 
اسبان را چاره کار می داند و می گوید: هویت گذاری 
دام با درخواست مالک، پرداخت هزینه و توسط بخش 
خصوصی قابل انجام است، تاکنون درخواستی مبنی 

بر هویت گذاری اسب های بومی نداشته ایم.  
مهدی شکاری با بیان اینکه اسبان رها شده در مراتع، 
اسبان بومی و یا در اصطلاح اسبان فلات ایران هستند 
می افزاید: هویت گذاری اسب با میکروچیپ انجام و 
زیر پوســت در ناحیه گردن کاشــته می شود و این 
دستگاه با بارخوان تراشــه خوانده می شود و صدور 
شناسنامه و میکروچیپ گذاری اقدامی هزینه بر است 
و هزینه کردن برای اســب های بومــی که درآمدزا 

نیستند، توجیه اقتصادی ندارد.
میکروچیپ یک دســتگاه مدار مجتمع یا فرستنده 
RFID است که در شیشه سیلیکات قرار گرفته و در 

بدن موجود زنده کاشته می شود. این نوع کاشت زیر 
پوستی دارای یک شماره شناسه منحصر به فرد است 
کــه با اطلاعات موجود در یــک پایگاه داده خارجی 

مرتبط است.
گستره حوزه منابع طبیعی خراسان شمالی ۲ میلیون 
و ۳۳ هزار و ۳۶ هکتار اســت کــه از این میزان یک  
میلیــون و ۴۰۰ هزار هکتار مرتع، بیش از ۱۸۳ هزار 
هکتار بیابان و ۴۳۴ هــزار و ۵۵۰ هکتار هم جنگل 

است.

حمایت دادستانی مرکز خراسان رضوی از رونق گردشگری
معاون دادستان عمومی و انقلاب مرکز خراسان رضوی 
گفت: »گردشگری باعث رشد و رونق جامع می شود و ما 
از گردشگری که خروجی آن سلامت فرد و جامعه باشد 

حمایت می کنیم.«
به گزارش میراث آریا به نقــل از روابط عمومی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراسان 
رضوی اسماعیل رحمانی شــامگاه دوشنبه دهم مرداد 
ماه ۱۴۰۱ در در نشست هم اندیشی ساماندهی تورهای 
گردشــگری استان خراسان رضوی که هم زمان با هفته 
امر به  معروف و نهی از منکر در هتل پردیســان مشهد 
برگزار شد، با بیان این مطلب افزود: »گردشگری مانند 
نیازهای مادی یک ضرورت معنوی اســت و جامعه ای 

مترقی است که گردشگری در آن رونق داشته باشد.«
او با اشاره به برخورد دستگاه قضایی با فعالیت گروهای 
گردشــگری غیرمجاز اظهار کرد: »ســال ۹۸ دادسرای 
عمومــی و انقلاب مشــهد ورود جدی بــه گروه های 
گردشــگری غیرمجاز داشــت به طوری کــه گروه های 
گردشگری را رصد کردیم و به این نتیجه رسیدیم یکی از 
عوامل آسیب رسان به سلامت جامعه و خانواده گروه های 
گردشگری غیرمجاز هستند که با عنوان گردشگری افراد 

را ثبت نام می کنند اما خروجی آن فساد است.«
رحمانی با تأکید بر اینکه حمایت از حقوق عامه از وظایف 
اصلی دادستان به عنوان مدعی العموم است، تصریح کرد: 
در راستای ماموریتی که بر عهده داریم به این حوزه ورود 
کردیم و تعداد قابل توجهی از این گروه های بدون مجوز 

شناسایی و با آن ها برخورد قانونی لازم صورت گرفت.«
او ادامه داد: »ما موافق حذف افراد باســابقه نیســتیم، 
ما موافق این هســتیم که آن افراد با رعایت موازین در 
قالب دفاتر و شرکت های گردشگری و خدمات مسافرتی 
فعالیت کنند، این یک هنر است که از افراد دارای لغزش 

یا در معرض آسیب استفاده کنیم.«

رحمانی افزود: »راهبرانی که در گروه های گردشــگری 
حضور دارند و دفاتری که خدمات ارائه می دهند باید به 
دنبال این باشند که بتوانند یک گروه گردشگری سالم 

را برگزار کنند.«
معاون دادستان عمومی و انقلاب مرکز خراسان رضوی با 
بیان این که موضوع مقابله با بی حجابی کار سختی نیست 
اما نیازمند حضور و فعالیت افراد دلسوز است، یادآور شد: 
»ما نمی گوییم در تورها زیارت عاشورا بخوانند چون برای 
تفریــح و گردش رفتند و حتماً باید فرقی با مســجد و 
حرم رفتن داشته باشــد اما راه های تفریح سالم را باید 

یاد بگیرند.«

 

او با بیــان این  که گروه های دارای »کیــو آر کد« مورد 
حمایت هستند، افزود: »زمینه یک تفریح سالم با اولویت 
خانواده را فراهم کنید البته برای مجردها هم برنامه ریز 
صورت گیرد، ما هم در کنار شما هستیم . حمایت قانونی 

و قاطع را از شما خواهیم داشت.«
 هم چنین دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر خراسان 
رضوی در این جلسه گفت: »کارگروه گردشگری استان 
از اواسط سال گذشته بابت آسیب های گردشگری که در 
خراسان رضوی پیش آمد و در شان جامعه گردشگری و 
فعالان این بخش نبود، آغاز به کار کرد، در این ستاد در 

مجموع اقدامات خوبی انجام گرفت.«

مهدی رضایی ادامه داد: »سیســتم گردشگری استان 
مجموعه ای از چرخ دنده هاســت که برای رســیدن به 
اهداف خود تلاش می کند، البته برخی از عوامل بیرونی 
نیز در کار متولیــان این بخش دخالت می کند و باعث 
اخلال می شود، در قانون قید شده اگر کسی بدون مجوز 
در فعالیت متولیان یک بخش مانند گردشگری دخالت 
کند  متولیان باید موضوع را مورد بررسی قرار داده و با 

آن برخورد کنند.«
دبیــر ســتاد امر به معــروف و نهی از منکر خراســان 
رضوی گفت: »باید توجه داشــت سیســتمی پویاست 
که دائما آســیب های خود را احصا کند و برای رفع آن  
طرح عملیاتی بچیند. اگر قرار باشــد طرحی اجرا شود 
و آسیب ها کاهش پیدا کند، پس از رهایی طرح مجدد 
آسیب ها فوران خواهد کرد. از همین رو درخواست دارم 
یک طرح اجرایی برای مقابله با تورهای گردشگری غیر 
مجاز که برند اصلی این صنعت را خدشــه دار می کنند، 
طراحی شود. در اجرای این طرح هر جایی که به کمک 

بین دستگاهی نیاز بود، ما نیز دریغ نخواهیم کرد.«
او با اشاره به همکاری و تعامل اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی و ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر استان اظهار کرد: این اداره کل جزو 
رتبه هــای خوب و برتر در زمینه امر به معروف و نهی از 

منکر است و همکاری خوبی با این ستاد دارد.«
 هم چنین سید جواد موسوی مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی در این جلسه 
گفت: »مشهد شهری زیارتی است و باید شان این شهر 

رعایت شود که رعایت نیز می شود.«
  این هم اندیشــی مورد استقبال مدیران دفاتر خدمات 
مســافرتی و گردشــگری و راهنمایان گردشگری قرار 
گرفت و در پایان این نشســت نیز به سوالات حاضران 

پاسخ داده شد.
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کناره گیری رسمی تیم امید از حضور در 
بازی های کشورهای اسلامی

رییس کمیته ملی المپیک گفت: قرار شــد 
بگوییم بــه خاطر کرونــا و مصدومیت چند 
بازیکن تیــم امید نمی توانیــم در بازی های 

کشورهای اسلامی شرکت کنیم.
به گزارش ایرنا، ســیدرضا صالحی امیری در 
خصوص وضعیت تیم فوتبال امید کشورمان، 
اظهار داشت: با میرشــاد ماجدی سرپرست 
فدراسیون فوتبال در ارتباط هستم. اتفاقی که 

افتاد این بود که تست کرونای ۴ نفر مثبت بود و امکان داشت تعداد مبتلایان در اردو 
بیشتر شود. نکته دیگر این بود که تعدادی از بازیکنان مصدوم هستند و در کنار ابتلای 
برخی به کرونا کار ســخت شده بود. عدم همکاری باشگاه ها در مورد بازیکنان چالش 

سوم بود.
وی ادامه داد: در مسایل فنی مداخله نداریم و وظیفه حمایتی داریم. طی دو مرحله یک 
میلیارد کمک کردیم و مسیر کمک و حمایت ادامه دارد. همه رسانه ها، افکار عمومی، 

وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک کمک کنند تا تیم امید جایگاه خود را پیدا کند.
رییس کمیته ملی المپیک عنوان کرد: آنچه در جایگاه کمیته می گویم در تقسیم کار، 
وظیفه ما حمایت بود که انجام شــد. برآورد هزینه ارزی و ریالی این تیم سه میلیارد 
بود و هزینه لباس و پرواز و اسکان انجام شد. حضور در مسابقات و بازی های اسلامی و 
مقابله با تیم های آفریقایی مهم بود. جدول این بازی ها با کناره گیری ایران دچار تغییر 
شد. با سرپرســت کاروان صحبت شد و قرار شد به خاطر کرونا بگوییم امکان حضور 
نداریم . در بحث هزینه ها دنبال این هستیم که پول پرداختی را پس بگیریم. اگر امکان 

نداشته باشد، پولی که پرداخت شده باز نمی گردد.
صالحی امیری افزود: سرپرست کاروان ایران در حال مذاکره با ستاد برگزاری بازی های 
کشــورهای اسلامی است و با توجه به اینکه کرونا مسئله اول تیم ملی است، می تواند 

توجیه قانع کننده ای باشد. فکر نمی کنم جریمه ای متوجه ما باشد.

کارت زرد مجلس به وزیر ورزش
نمایندگان مجلس پس از استماع توضیحات 
حمید سجادی درباره سوال نماینده شهرکرد 
دربــاره عدم اجــرای قانون شــرح وظایف و 
اختیارات وزارت ورزش و جوانان از پاسخ های 

سجادی قانع نشدند.
بــه گزارش خبرنــگار پارلمانــی خبرگزاری 
تســنیم، نمایندگان در جلســه علنی امروز 
)سه شنبه( مجلس شورای اسلامی در جریان 

بررسی سوال احمد راســتینه نماینده شهرکرد و تعداد دیگری از نمایندگان از  وزیر 
ورزش و جوانــان، پس از عدم اقناع نماینده مذکور، از پاســخ  های وزیر با ۱۱۲ رأی 
موافق، ۱۲۰ رأی مخالف و ۳ رأی ممتنع از مجموع ۲۴۳ نماینده حاضر در جلســه از 

توضیحات وزیر قانع نشدند.
سیدمجتبی محفوظی عضو هیئت رئیسه کمیســیون فرهنگی مجلس متن سوال 
را به شــرح زیر قرائت کرد:  در اجرای ماده )۲۰۷( آیین نامه داخلی مجلس، ســؤال 
فوق  در جلسه رسمی روز سه شنبه مورخ ۳۱ خرداد ماه ۱۴۰۱  کمیسیون با حضور 
نمایندگان عضو کمیســیون، نماینده ســؤال کننده و وزیر مطرح  و پس از استماع 
اظهارات طرفین و نظر به عدم اقناع نماینده ســؤال کننده از پاســخ های ارائه شده  
وزیر، کمیسیون قلمرو سؤال را ملی تشخیص داده و مستند به بند )۳( ماده )۲۰۷( 
آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی، گزارش سؤال جهت اعلام وصول در اولین 

جلسه علنی ارسال می  شود.
وی افزود: قانون شرح وظایف و اختیارات وزارت ورزش و جوانان پس از دوازده سال از 
تشکیل این وزارتخانه در شهریور سال ۹۹ به تصویب رسید و بر اساس قانون حداکثر 
شش ماه پس از تصویب این قانون باید آیین نامه اجرایی آن نوشته می شد که متاسفانه 

تا کنون ارایه نشده است.

 بررسی وضعیت مشتری های »لارج« 
بازار نقل وانتقالاتی فوتبال ایران

 من 
کهکشانی 
نیستم!

درحالــی رفته رفتــه باید خــود را برای 
آغاز لیــگ برتر آماده کنیــم که می توان 
گفت شــش تیم با فعالیت پررنگی که در 
نقل وانتقالات داشــته اند خود را به عنوان 

مدعیان اصلی مطرح کرده اند.
به گزارش تسنیم، فصل بیست ودوم لیگ 
برتر فوتبال ایران قرار اســت از تاریخ ۲۱ 
مرداد ماه و با دیدار افتتاحیه اســتقلال - 
سپاهان رسماً آغاز شود. در مسابقاتی که 
قرار اســت دوباره تنور فوتبال را در کشور 
داغ کند، برخی تیم ها برای به دست آوردن 
جام قهرمانــی، خود را تا دندان مســلح 
کرده اند، برخی دیگــر از روندی در پیش 
گرفته اند مشخص اســت چنین هدفی را 
در ســر ندارند. پنج تیم برتر فصل گذشته 
بــه همراه یک تیم دیگر از انتهای جدول از 
جمله باشگاه هایی هستند که به نظر می رسد 
با عملکرد فعال شان در فصل نقل وانتقالات 
در چهره مدعی ظاهر خواهند شد. استقلال، 
پرسپولیس، سپاهان، گل گهر و فولاد که در 
فصل پیش نیز در کورس قهرمانی و کسب 
سهمیه حضور داشتند به همراه تراکتور که 
فصل گذشته را ناکام مانده بود، مشتری های 
»لارج« بازار تابستانی فوتبال ایران به حساب 
می آیند که هر کدام به اندازه جیب شان در 

این مقطع خوب خرج کرده اند.
در آن سو دیگر باشگاه ها روندی معمولی و 
یا بعضاً ضعیف تا این لحظه در نقل وانتقالات 
ذوب آهن،  رفســنجان،  مس  داشــته اند. 
آلومینیوم، پیکان، صنعت نفــت، هوادار، 
نســاجی، نفت مسجدســلیمان و دو تیم 
تازه لیگ برتری شده مس کرمان و ملوان، 
تیم هایی هســتند که در گروه دوم لیگ 
پیش رو باید آنها را گنجاند. بنابراین در لیگ 
پیش رو، ما دو گروه تیم خواهیم داشــت؛ 
شش تیمی که در بالای جدول با ترکاندن 
بمب های نقل وانتقالاتی دنبال هدفی قابل 
توجه هســتند و بعضاً »کهکشــانی« یاد 
می شــوند و ۱۰ تیمی که برای کسب یک 
رتبه آبرومند و شــاید حفظ جایگاه شــان 
در سطح اول فوتبال ایران تلاش خواهند 
کرد. نکته جالب اینجاست که این باشگاه ها 

هرکدام بــا ریخت و پاش هــای چند ده 
میلیاردی در یک فصل نقل وانتقالاتی خود 
را تیمی پرستاره یا کهکشانی نمی دانند و 
در مصاحبه های شان بعضاً دیده می شود که 
آنها فقط نیاز های شان را تأمین کرده اند! در 
ادامه به وضعیت شش تیم گروه نخست که 
از مدعیان اصلی لیگ بیست ودوم هستند و 
در فصل نقل وانتقالاتی تا اینجای کار حضور 
فعالانه ای داشته اند، )به ترتیب رتبه فصل 

گذشته( پرداخته می شود:
استقلال؛ نگرانی از شروع قهرمانانه

تیم دســت نیافتنی فصل گذشته حالا با 
تغییراتی چشــمگیر با هدف تکرار عنوان 
قهرمانــی گام به لیگ جدیــد می گذارد. 
فرهاد مجیدی رفته و سایپنتوی پرتغالی 
آمده اســت. همچنین برخی از بازیکنان 
اصلی مثل وریا غفوری، محمد دانشــگر و 
امیرحسین حسین زاده نیز از این تیم جدا 
شد ه اند. با این وجود می توان گفت آبی ها 
برخلاف سال های گذشــته که بعد از هر 
فصل بیش از ۱۰ بازیکن شــان را از دست 
می دادند، امسال یک ثبات نسبی را جمع 
بازیکنان شــان تجربه می کنند. درآن سو 
استقلالی ها مهره های مطرحی چون سجاد 
شهباز زاده، کاوه رضایی و پیمان بابایی را به 
خدمت گرفته اند و محمدحسین مرادمند 
نیز به این تیم بازگشته است. گفته می شود 
نفراتی دیگــر نیز قرار اســت در روز  های 

باقیمانده به استقلال بیایند. .
پرسپولیس کهکشانی نیست!

تیم تحــت هدایت یحیــی گل محمدی 
نقل وانتقالات را آتشین شــروع کرد. آنها 
خیلــی زود کارِ ســتاره های ملی پوشــی 
همچون مرتضــی پورعلی گنجی، علیرضا 
بیرانوند، سروش رفیعی و دانیال اسماعیلی فر 
را نهایی کردند تا لقب کهکشــانی خیلی 
زود برای این تیــم به کار برود. همچنین 
ســرخ ها با گئورگی ولســیانی و ســعید 
صادقی نیز قرارداد امضا کردند تا عملکردی 
رضایت بخش در نقل وانتقالات داشته باشند. 
پرسپولیسی ها اما هنوز دنبال جذب یکی دو 
مهاجم خارجی هستند تا پازل شان را برای 

لیگ بیست ودوم کامل کنند. پرسپولیس 
نیز با وجود جدایی احسان پهلوان، رامین 
رضاییان، رضا اســدی و البته خداحافظی 
سیدجلال حسینی موفق شــده است تا 
حــدی با حفظ بازیکنــان قبلی و تمدید 
قرارداد بازیکنانی چون مهدی ترابی، میلاد 
سرلک و سیامک نعمتی ساختار کلی خود 
را حفظ کند. البته پرسپولیســی ها از یک 
حیث به نام برگــزاری اردوی پیش فصل 

ترکیه از رقبا عقب مانده اند
سپاهان؛ هندوانه در بسته

تیم فوتبال ســپاهان بعد از دو فصل که با 
محرم نویدکیا کارش را پیش برد، بالاخره 
امسال با چهره  ای جدید ظاهر خواهد شد. 
این تیم در این مدت به یک عنوان دومی 
و یک عنوان ســومی دست پیدا کرده و با 
ناکامی در جام حذفی، دستش از قهرمانی 
کوتاه مانده است. سپاهانی ها بعد از سومین 
استعفای سرمربی محبوب شان در نهایت به 
سراغ گزینه های بعدی رفتند و در نهایت 
ژوزه مورایس دســتیار سابق مورینیو را به 
اصفهان آوردند. جذب سه بازیکن خارجی 
)کامســوبا، داســیلویرا و فرناندز( در کنار 
به خدمت گرفتــن مهر ه های اصلی دیگر 
مدعیان )محمد دانشگر از استقلال, رامین 
رضاییان از پرســپولیس و میلاد زکی پور 
از گل گهــر( ســپاهان را در داخل زمین 
به یک تیم پرســتاره تبدیل کرده اســت. 
در آن ســو این تیم اصفهانــی مهره های 
زیادی چون دانیال اســماعیلی فر، سروش 
و  عزت الل پورقاز  سجادشهباززاده،  رفیعی، 
گئورگی ولســیانی را از دست داده است تا 
با خرید های خارجی و البته کادر فنی تازه 
از راه رسیده بتوان این تیم را در فصل پیش 
رو به یک هندوانه در بســته تشبیه کرد، 
هندوانه ای که یا آنقدر شــیرین از آب در 
می آید که طعم قهرمانی را برای هواداران 
به ارمغان می  آورد و یا اینکه کال خواهد بود 
با آزمون و خطا های بسیار و روند سال های 

قبل را طی خواهد کرد.
گل گهر؛ رد پایی در مسیر قهرمانی

امیرقلعه نویــی در ســومین فصل پیاپی 

حضورش در سیرجان دنبال پیشبرد هدف 
طولانی مدتش با گل گهر اســت. گل گهر 
دو فصل پیش رتبه پنجم و فصل گذشته 
با وجود کســر هفت امتیاز در رتبه چهارم 
قرار گرفته است. این تیم که روندی باثبات 
را بعــد از صعود به لیــگ برتر طی کرده 
است، حالا با وجود امکانات منحصربه فرد 
و وضعیت مالی مناســب به یکی تیم های 
مدعی فوتبال ایران تبدیل شده است، تیمی 
که اگر مجوز حرفه ای را در ســال گذشته 
کسب می کرد، حتی این فرصت را داشت 
تا خیلی زود به لیگ قهرمانان آسیا راه پیدا 
کند. این تیم در فصل نقل وانتقالات وسلی 
گومز، امین قاسمی نژاد، محمد خدابنده لو و 
مهران درخشــان مهر را جذب کرده است. 
البته برخلاف ســه تیم بــالا نمی توان به 
گل گهر لقب کهکشانی داد، ولی با توجه به 
وضعیت نرمالی که طی کرده است می توان 
در سرنوشت قهرمانی فصل بیست ودوم رد 

پای این تیم را به وضوح دید.
فولاد؛ کهکشانیِ پیر

شرایط گل گهر تقریباً برای فولاد نیز صدق 
می کند، تیمی که دو فصل پیش سراغ جواد 
نکونام رفت و موفق شــد در سال نخست 
عنوان ســومی لیگ برتر و قهرمانی جام 
حذفی را برای خود کند. این تیم در فصل 
بعدی بــا وجود جدایی مقطعی نکونام، در 
پایان کار را با رتبه پنجم جدول لیگ برتر و 
البته قهرمانی در سوپرجام به پایان رساند. 
شاید اوج درخشش تیم جواد نکونام را بتوان 
حضور در لیگ قهرمانان آسیا دانست، جایی 
که موفق شد مقتدرانه به عنوان تنها نماینده 
ایران به مرحله یک هشــتم نهایی راه پیدا 
کند و به برترین تیم باشــگاهی ایران در 
رنکینگ بدل شود. فولادی ها مثل پنجره 
نقل وانتقالاتی نیم فصل گذشــته، در این 
پنجره نیز پرکار ظاهر شده و افرادی را به 
خدمت گرفته اند که با وجود سن و سال بالا 
جزو بازیکنان مطرح فوتبال ایران به حساب 
می آیند. اشکان دژاگه و وریا غفوری از جمله 
این بازیکنان هستند که تجربه بالای آنها 
قطعاً به کار تیم نکونام در لیگ های داخلی 

و آسیایی خواهد آمد. فولادی ها همچنین 
احسان پهلوان، سعید آقایی، علی قربانی، 
فرشید اسماعیلی، مجید علیاری، محمدرضا 
غبیشاوی و کریســتوفر نت را به خدمت 
گرفته اند و با حفظ بازیکنان آماده تیم شان 
مثل آیاندا پاتوسی، موسی کولیبالی، عارف 
آغاسی و دیگران به یک تیم پرمهره تبدیل 
شده اند. وجود بازیکنان پرشمار در این تیم 
خوزستانی منجر به این شده است که حتی 
لقب کهکشانی برای آنها نیز استفاده شود. 
البته فولاد را می تــوان با حضور بازیکنان 
باتجربــه ای همچون ایوب والی، شــهاب 
گردان، اشکان دژاگه، وریا غفوری، محمد 
آبشــک و احمد عبــدالل زاده، یک تیم با 

میانگین بالا دانست.
تراکتور؛ فرصتی برای اعاده حیثیت

تبریزی هــا بعد از فصل کابــوس واری که 
سال گذشته سپری کردند، امثال به نوعی 
به دنبال بازگشــت اعتبار برباد رفته شان 
هستند. پرشور ها که بعد از صعود مجدد به 
لیگ برتر، در چندین سال گذشته همیشه 
در جمع مدعیان قهرمانی و سهمیه آسیایی 
حضور داشــته اند، فصل گذشته را با رتبه 
ســیزدهمی به پایان رسانده اند. تراکتور از 
این حیث در این گزارش در بین تیم های 
مدعی فصل بعدی لحاظ شده است که این 
تیم یک مربی بارزومه به نام قربان بردیف 
را به خدمت گرفته است. حضور این مربی 
سازنده و البته موفق در فوتبال روسیه این 
نویــد را می دهد که در صورت ایجاد ثبات 
در تبریــز می توان به نمایــش و عملکرد 
تراکتور در ایســتگاه ۲۲ لیگ برتر امیدوار 
بود. تراکتوری ها علاوه بر تقویت کادر فنی، 
در مستطیل سبز نیز سه بازیکن خارجی 
جذب کرده انــد. صفا هادی ســتاره تیم 
ملی عراق، ریکاردو آلوز و گوستاو واگنین 
مهره هایی هستند که در کنار رضا اسدی، 
پوریا آریاکیا و محمدرضا عباسی تراکتور را 
به یک تیم موفق در نقل وانتقالات تبدیل 
کرده اند. همچنیــن زمزمه هایی از حضور 
ســعید عزت اللهی در تراکتور نیز شنیده 

می شود.

511/3 - آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی حوزه ثبت تایباد

نظـر بـه دسـتورمواد1و3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت  اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مصـوب 1390/9/20  امـاک متقاضیـان کـه در هیـات موضـوع ماده یـک قانون 
مذکور مسـتقر در بخش 14 مشـهد واحد ثبتی شهرسـتان تایباد مورد رسـیدگی وتصرفات 
مالکانـه و بامعـارض آن محـرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطاع عموم به شـرح ذیل 
آگهـی میگردد: آقای غامحیدر طحان به شناسـنامه شـماره 879 کد ملـی 0748802576 
صادره تایباد فرزند حسـن در ششـدانگ یک  واحد مرغداری گوشـتی به مساحت 9082/00 
متـر مربـع پـاک شـماره 261 اصلـی واقـع در خراسـان رضوی  بخـش 14 مشـهد حوزه 
ثبـت ملـک تایباد  از محل قسـمتی از مالکیت رسـمی ومشـاعی آقای غـام  حیدر طحان 
) متقاضـی( وقسـمتی از پـاک** کاسـه 270- 1400  . لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانـون 
تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آئین نامه 
مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه کثیرالانتشـار منتشـر تا 
در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشار 
اولیـن آگهـی  تـا دو ماه اعتراض خود را به این اداره  تسـلیم و رسـید اخذ نمایند . معترضین 
بایـد ظـرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت به دادگاه 
عمومـی محـل نماینـد و گواهی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت محل تحویـل دهد که در 
ایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اسـت و در صورتیکه اعتراض 
در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند 

مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/4/28. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/12

غلامرضا آقازاده-رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

511/4 - هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی)5/19(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 1( برابر رای شـماره    140160306005004668 
هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی 
آقای محسـن زین العابدینی   فرزند حسـین   بشـماره شناسنامه  84  صادره از رفسنجان  در 
ششـدانگ یک باب  سـاختمان  به مسـاحت 209/90 متر مربع از پاک 136  فرعی از 233  
اصلـی واقـع در اراضـی سـیان بخش 2 نیشـابور   خریداری از مالک رسـمی آقـای فریدون 
اربابیـان   محـرز گردیـده اسـت . 2( برابـر رای شـماره  140160306005004753 هیـات 
اول  موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی 
آقای ابوطالب زمانی  فرزند حسـین  بشـماره شناسـنامه  327 صادره از نیشـابور در یک باب 
سـاختمان  بـه مسـاحت 103/75  متـر مربـع از پـاک 129  فرعـی از 11  اصلـی واقـع در   
گذر چهارباغ بخش 12 نیشـابور خریداری از مالک رسـمی آقای ایرج ، سـرور ، و هوشـنگ 
همگـی اعتمـادی و عصمـت شـریعتمداری   محـرز گردیـده اسـت 3( برابـر رای شـماره  
140160306005004062  هیـات  اول  موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بامعـارض متقاضی  آقای محمد سـیرجانی     فرزند علی   بشـماره شناسـنامه  5 
صادره از نیشـابور  در ششـدانگ یک  باب سـاختمان به مسـاحت 31/2 متر مربع از  پاک 

109 فرعـی از 37  اصلـی واقـع در اراضـی کوشـک   بخـش 12 نیشـابور از محـل مالکیت 
مشـاعی متقاضـی   محرز گردیده اسـت . 4( برابـر رای شـماره  140160306005004704  
هیـات  اول  موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بامعارض 
متقاضی  آقای محمد باقر طاهری     فرزند فضل اله     بشـماره شناسـنامه  161 صادره از 
نیشـابور در یک  باب سـاختمان  به مسـاحت 1884/63  متر مربع پاک 23  فرعی از 143 
اصلی   واقع در اراضی نوبهار   بخش 2 نیشـابور از محل مالکیت مشـاعی متقاضی   محرز 
گردیـده اسـت لـذا به منظـور اطاع عموم مراتـب در دونوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می 
شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو مـاه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید ، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خود را به 
مراجـع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اسـت در صو.رتی انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول  05/12 /1401 تاریخ انتشار نوبت دوم   27 / 1401/05   

سید ابوالفضل حسینی - رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/5 -هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی)5/20(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 1( برابر رای شـماره    140160306005004685 
هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بامعارض 
متقاضی خانم طاهره خانی دهنوئی    فرزند غامرضا   بشـماره شناسـنامه  577  صادره از 
نیشـابور   در ششـدانگ یک باب  سـاختمان  به مسـاحت 49 متر مربع از پاک 7  فرعی 
از 53  اصلـی واقـع در اراضـی شـهرک بخش 12 نیشـابور   خریداری از مالک رسـمی خانم 
لعبـا پـاد زره   محرز گردیده اسـت . 2( برابر رای شـماره  140160306005004071 هیات 
اول  موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانه بامعـارض متقاضی اداره 
آمـوزش و پرورش منطقه میان جلگه  بشـماره شناسـه  ملـی 14002161689  در یک باب 
سـاختمان  بـه مسـاحت 356/19  متـر مربـع از پـاک 28  اصلـی واقـع در   اراضی کاته 
یخـدان  بخـش 13 نیشـابور خریـداری از محل مالکیت مشـاعی متقاضی   محـرز گردیده 
اسـت 3( برابـر رای شـماره  140160306005004646  هیـات  اول  موضـوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفات مالکانـه بامعارض متقاضی  آقـای احمد صالحـان    فرزند 
غامعلـی   بشـماره شناسـنامه  3 صـادره از نیشـابور  در یـک  باب سـاختمان به مسـاحت 
70/80 متـر مربـع از  پـاک 1273 فرعـی از 234  اصلـی واقـع در اراضـی حدیـره   بخش 
2 نیشـابور از محـل مالکیت مشـاعی متقاضـی   محرز گردیده اسـت . 4( برابر رای شـماره  
140160306005004520  هیـات  اول  موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بامعـارض متقاضی  آقای محمد شـرافت فرزند محمدرضا      بشـماره شناسـنامه  
126 صـادره از نیشـابور در ششـدانگ   بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 93/00  متـر مربع از  
پـاک 7  فرعـی از 46 اصلـی   واقـع در اراضـی فیـل خانـه    بخـش 12 نیشـابور از مالک 
رسـمی خانـم بتـول یخدانـی    محرز گردیده اسـت لـذا به منظـور اطاع عمـوم مراتب در 
دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند 

مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ، ظرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اسـت 
در صو.رتـی انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت 

صادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول  05/12 /1401 تاریخ انتشار نوبت دوم   27 / 1401/05   

سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/6 - هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی)5/21(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 1( برابـر رای شـماره  140160306005004712 
هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بامعارض 
متقاضـی آقـای رضـا عمارلـو     فرزنـد غامحسـین   بشـماره شناسـنامه  1050910265  
صـادره از نیشـابور   در ششـدانگ یـک بـاب  سـاختمان  بـه مسـاحت 135/75  متـر مربع 
از پـاک 72/4  فرعـی از 13  اصلـی واقـع در اراضـی گـذر شـوری  بخـش 12 نیشـابور   
خریـداری از مالـک رسـمی آقـای علـی اصغـر علـی نـژاد محـرز گردیـده اسـت . 2( برابر 
رای شـماره  40160306005004510 هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حـوزه ثبت ملک 
نیشـابور  تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی خانم زهرا خاتون هرمزی سـرخمی   فرزند 
قربانعلی  بشـماره شناسـنامه 1064 صادره از نیشـابور   در ششـدانگ یک  باب سـاختمان  
بـه مسـاحت 15/50  متـر مربـع از پـاک 39 فرعـی 9   اصلـی واقـع در   اراضـی ده کاغ   
بخـش 12 نیشـابور از محـل مالکیت مشـاعی متقاضی   محـرز گردیده اسـت 3( برابر رای 
شـماره  140160306005004641  هیـات  اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حـوزه ثبت ملک 
نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی  آقـای مهـدی نصـری فخـر داود فرزند 
حسـین   بشـماره شناسـنامه  774 صادره از نیشـابور  در یک  باب سـاختمان به مسـاحت 
47/20 متـر مربـع از  پـاک 1273 فرعـی از 234  اصلـی واقـع در اراضـی حدیـره   بخش 
2 نیشـابور از محـل مالکیت مشـاعی متقاضـی   محرز گردیده اسـت . 4( برابر رای شـماره  
140160306005004051  هیـات  اول  موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضی خانم اعظم چوپانکاره  فرزند محمدحسـین  بشـماره شناسـنامه  
7 صـادره از فیـروزه  دریـک   بـاب سـاختمان  به مسـاحت 69/68  متر مربـع از  پاک 62  
فرعی از 13 اصلی   واقع در اراضی گذرشـوری    بخش 12 نیشـابور از مالک رسـمی آقای 
محمـد رضـا فضلیانی محـرز گردیده اسـت لذا به منظـور اطاع عمـوم مراتـب در دونوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد . بدیهی اسـت در 
صو.رتـی انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر 

خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول  05/12 /1401 تاریخ انتشار نوبت دوم   27 / 1401/05   

سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/1 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای  فاقد سند رسـمی . برابر رای شماره 140160306271000103 هیات 
اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبـت ملک مشـهد منطقه پنج تصرفـات مالکانـه بامعارض 
متقاضی  آقای امیر اسـماعیل زاده خادر فرزند حسـن در ششـدانگ یک باب سـاختمان به 
مسـاحت 239/74 متر مربع قسـمتی از پاک 71 اصلی بخش 9 واقع در خیابان گاز مسـلم 
شـمالی 9 پـاک 286 و 284 و 282 اعیـان متعلـق به خود متقاضـی و عرصه موقوفه قهار 
قلـی میـرزا محـرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف 803 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/4/28. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/12

بشیر پاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شـماره 1401603000148- 1401/3/9 
هیـات اول موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه 
بامعارض متقاضی  آقای رضا طیرانی طوسـی فرزند پرویز به شـماره شناسـنامه 19 صادره 
از مشـهد در ششـدانگ اعیان یک باب خانه به مسـاحت 90/9 متر مربع قسـمتی از پاک 
11483 فرعی از 19  از5  اصلی بخش 9 مشـهد واقع در مشـهد خیابان قاضی طباطبائی 8 
پـاک 6 خریـداری از مالـک رسـمی ، اعیان متعلق به متقاضی و عرصـه متعلق به موقوفه 
گوهرشـاد بیگـم با تولیـت اداره اوقاف و امورخیریه خراسـان رضوی محرز گردیده اسـت. لذا 
بـه منظـور اطـاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مدت دو ماه اعتـراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عدم وصـول اعتراض طبق 

مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. م.الف791 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/4/28. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/12

علی فضلی ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد
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روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

راهکارهای علمی برای جلوگیری از سیلابها عضو هیات علمی پژوهشــکده حفاظت خاک و 
آبخیزداری با تشریح دلایل و راه حل های برطرف 
کردن سیلاب در کشور گفت: لازمه جلوگیری از 
ضرر سیلاب ها همکاری بخش های اجرایی کشور 

درراستای بکارگیری فناوری است.
دکتــر جهانگیر پرهمــت عضو هیــات علمی 
پژوهشکده حفاظت خاک و آبخیزداری در گفتگو 
با خبرنگار مهر درباره ســیلابهای اخیر کشور از 
دیدگاه علمی گفت: در هر جایی که بارندگی بیش 
ازظرفیت نفوذ زمین باشد سیلاب اتفاق می افتد 
زیرا زمین یک ظرفیت نفــوذی دارد که بیش از 
ظرفیت خودش را جذب نمی کند و همین باعث 

روان آبها در پایین دست می شود.
وی با بیان اینکه دو عامل باعث وقوع سیلاب ها 
می شود، گفت: یکی از این عوامل طبیعی است؛ 
شکل و ساختار زمین، شدت بارش و... جز عواملی 
هستند که به صورت طبیعی وجود دارد که در پی 
بارندگی های بیش از حد باعث وقوع سیلاب در 

پایین دست می شود.
عضو هیات علمی پژوهشــکده حفاظت خاک و 
آبخیزداری با اشــاره به دیگر عامل ســیلابها که 
طبیعی نبوده و به دســت بشر است، عنوان کرد: 
تغییر کاربری اراضی و نوع کاربری نامناسب یکی 
از مهم ترین عواملی است که نفوذ آب به زمین را 
کاهش داده و باعث می شود که یک بارندگی در 
بالادست، به روان اب تبدیل شود و سیلاب را به 

دنبال داشته باشد.
وی گفت: این تغییر کاربری زمینها باعث کاهش 
پوشــش گیاهی مراتع و جنگل ها، قطع درختان 
شــده و با چرای بی رویه سطح زمین لخت می 
شود و در نتیجه ظرفیت نفوذ را کاهش می دهد.

به گفته وی، همچنین عملیات زراعی شخم زنی 
در جهت شیب زمین اســت که تاثیر زیادی در 
کاهش نفوذ آب بــه زمین دارد؛ همچنین پیش 
از اینها از حیوانات برای شخم زدن زمین استفاده 
می شد که اکنون تراکتور جایگزین آن شده و در 
اراضی شــیبدار که شخم در جهت شیب توسط 
تراکتور میسر نیست، با شخم در جهت شیب تاثیر 
بسزایی در جاری شــدن آب دارد زیرا این شخم 
زنی در جهت شــیب است و با یک بارندگی، آب 
به روان آب تبدیل می شود به پایین دست هجوم 
می آورد. بعلاوه اینکه فرسایش زیادی را به دنبال 
داشته و ســیلاب در پایین دست به گل روان یا 

جریان واریزه ای می شود.
پرهمت خاطر نشــان کــرد: زمانیکــه رواناب و 
ســیل حاصل از بارندگی در بالادست با موانع در 

آبراهه های پایین دست مواجه می شوند، آب جمع 
شده و همین باعث میشود که با هجوم بیشتری 
به صورت سیلاب طغیان کند. چنین اتفاقاتی طی 
چند روز اخیر رخ داد که متاسفانه جان بسیاری از 

هموطنان را گرفت.
پرهمت با بیان اینکه البته که چنین سیلابهایی 
در کشور ما عادی شده است، عنوان کرد: از سال 
۱۳۶۵ با سیلاب گلابدره و... تا به تازگی سیل در 
امامزاده داوود نشــان می دهد که تدابیر درستی 
برای جلوگیری از این سیلابها در کشور اندیشیده 

نشده است.
عضو هیات علمی پژوهشــکده حفاظت خاک و 
آبخیزداری با بیان اینکه باید برای ســیل در این 
آبراهه ها راه باز شود و گرنه سیل خودش راه خود 
را پیدا می کند، بیان کرد: می بایســت آب جمع 
شده در پایین دست به تدریج تخلیه و به سمت 
پایین دست سرازیر شــده و به سمت مجاری و 
کانــال ها و دره ها هدایت شــود اما در خیلی از 
آبراهه های ورودی به شــهرها و اماکن مسکونی، 

این آب جمع شده باعث تخریب می شود.
پرهمت اضافه کرد: علت اینکه سیلاب های اخیر 
در کشور ما خسارت آور بوده عدم توجه به مسیر 
خروجی آبراهه ها و تجمع آب در کانال ها، و سازه 

های نامناسب انتقال آب و ... بوده است.
وی گفت: به عنوان مثال، دلیل سیلزدگی دروازه 
قران شــیراز دو ســه سال گذشــته این بود که 
روی آبراهه آن، پلی ســاخته شده بود و این پل 
ظرفیت ســیلاب بالادست را نداشت که با شاخه 
های درختان و مواد رسوبی زیاد به سمت پایین 

سراریز شد.
عضو هیــات علمی پژوهشــکده حفاظت خاک 
و آبخیزداری ادامــه داد: این اتفاق برای امامزاده 
داوود هم رخ داد و کانال سرپوشــیده این منطقه 
روستایی کشش این همه آب و رسوبات حاصل از 
بارندگی و فرســایش بالادست را نداشت و سیل 

مخرب و ویرانگر رخ داد.
پرهمت خاطر نشان کرد: یک موضوع دیگری که 
باعث می شود جان هموطنان را با سیلاب به خطر 
بیاندازد این است که در فصل تابستان استراحتگاه 
ها و اماکن تفریحگاهی مردم آبراهه ها و رودخانه 
هاست و به دلیل اینکه در فصل تابستان بارندگی 
ها مانند زمســتان یکپارچه نیست، مردمی که با 
خاطر جمعی در هوای صاف پایین دست هستند 
بر اثر سیلابهای حاصل از بارندگی بالادست گرفتار 
شده و چنین اتفاقات زیانباری حاصل از سیل به 

وقوع می پیوندد.

راهکارهای فناورانه برای جلوگیری از سیل
وی با بیان اینکه همواره فناوری می تواند بسیاری 
از مشکلات حاصل از وقوع سیل را برطرف کند یا 
مانع از به وجود آمدن آن شــود، گفت: لازم است 
که با اســتفاده از فناوری، منشــا سیل را کنترل 

کنیم.
عضو هیات علمی پژوهشــکده حفاظت خاک و 
آبخیزداری بــا بیان اینکه با آبخیزداری و آبخوان 
داری می توان به راحتی جلوی ســیل را گرفت، 
گفت: با این روش، بخش قابل توجهی از بارندگی 
را می توان در بالادســت بــه زمین نفوذ داد و به 
بخش زیرســطحی آب منتقل کرد. بعلاوه اینکه 
موج ســیل را با تأخیر مواجه و از دبی اوج آن به 

مقدار قابل ملاحظه کاست.
وی تاکید کرد: اکنون کشــور مجبور اســت که 
چنین اقداماتی را برای جلوگیری از خسارات مالی 
و جانی حاصل از سیلاب انجام دهد و این نیازمند 
تأمین بودجه و برنامه ریزی های درازمدت و کوتاه 

مدت است.
وی ادامه داد: همچنین لازم است که فناوری را در 
نظام معماری و شهرسازی رسوخ دهیم و تجدید 
نظری در آیین نامه های ساختمان و شهرسازی 
داشته باشیم. از این به بعد نیز اگر چنین بارندگی 

هایی داشته باشــیم که از آبراهه های بالادست 
به تهران منتهی شــود در صورت استفاده نکردن 
از فناوری اتفاقات مشــابه زیانباری به وقوع می 

پیوندد.
پرهمت گفت: در حال حاضر طراحی های الگویی 
در وردیج و کردان توســط پژوهشکده حفاظت 
خاک و ابخیز داری اجرایی شده است که این می 

تواند به سطح کل کشور تعمیم داده شود.
عضو هیات علمی پژوهشــکده حفاظت خاک و 
آبخیزداری گفت: ابخیــزداری و ابخوان داری از 
فناوری هایی هســتند که با توسعه آن می توان 
شاهد کاهش میزان سیل باشیم. همچنین در کنار 
اینها باید مانع از ساخت و ساز در کنار رودخانه ها 

و آبراهه ها شویم و حریم آنها را حفظ کنیم.
به گفته پرهمت، همچنین با توسعه سطوح آبگیر 
باران در موقعیت های مختلف به صورت متراکم و 
غیر متراکم در بالادست می توان جلوی سیلابها 
را گرفت؛ محققان کشورمان توانایی انجام چنین 

اقداماتی را دارند.
پرهمــت افزود: ســتاد توســعه فنــاوری اب، 
خشکســالی، فرســایش و محیط زیست هم از 
اجرای چنین پروژه های فناورانه ای حمایت می 
کند و در صدد است اگر طرح های جدیدی برای 
جلوگیری از این مشــکلات حاصل از سیلاب ها 

ارائه شود حمایت نماید.
وی گفــت: البته کــه لازمه جلوگیــری از این 
مشــکلات تنها به فنــاوری و معاونت علمی باز 
نمی گردد بلکه ضروری است بخش های اجرایی 
متمرکز شوند و از دستاوردهای محققان استفاده 
کنند. این دو بخش باید تقویت شود تا الگوهای 

بیشتری را ارائه دهد
عضو هیات علمی پژوهشــکده حفاظت خاک و 
آبخیزداری تاکید کــرد: معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری اقداماتی را در دستورکارش دارد 
تا از طرح هــای فناورانه این حوزه حمایت کند؛ 
البته که تاکنون اقداماتی نظیر تهیه اطلس هایی 
مربوط به سیل، نقشه خطر سیل، فرسایش پذیری 
خاک، وضعیت حوزه های ابخیز و ... را با حمایت 
از پژوهشکده حفاظت خاک و آبخیزداری به ثمر 
رســانده و در اختیار ارگانهایــی همچون وزارت 
نیرو، سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری و نیز 

سازمان ملی مدیریت بحران قرار داده است.
پرهمت تصریح کــرد: در زمینــه آبخیزداری و 
آبخوان باید به صورت جدی و فراگیر در کشــور 
اقداماتی انجام شــود که بتــوان به موقع جلوی 

ضررها را گرفت.

اوج تنش بین واشنگتن و پکن؛
اولین واکنش ها به سفر پلوسی 

به تایوان
رئیس مجلس نمایندگان آمریکا در بحبوحه تنش میان پکن 
و واشنگتن و با وجود هشدارهای مکرر دولت چین، شامگاه 

سه شنبه وارد تایوان شد.
وزارت خارجه چین، ســفر رئیس مجلس نمایندگان آمریکا 
بــه تایوان را به شــدت محکوم و اعلام کرد این ســفر اقدام 

تحریک آمیز بزرگ سیاسی است.
ســخنگوی وزارت خارجه چین در پی ورود نانسی پلوسی، 
رئیس مجلس نمایندگان آمریکا، بــه تایون اعلام کرد »اگر 
واشنگتن به پافشاری بر رویکرد اشتباه خود ادامه دهد، باید 

مسئول عواقب خطرناک آن باشد.«

ســخنگوی وزارت خارجه چین سفر پلوسی به تایوان را قویا 
محکوم و اعلام کرد که »این ســفر یــک اقدام تحریک آمیز 

بزرگ سیاسی است.«
او تصریح کرد: »ما با اتخاذ تمام تدابیر لازم برای حفاظت از 

حاکمیت خود به سفر پلوسی به تایوان پاسخ خواهیم داد.«
سخنگوی وزارت خارجه چین افزود: »سفر پلوسی به تایوان 

صلح و ثبات در منطقه را تضعیف می کند.«
همزمان، نانسی پلوســی، رئیس مجلس نمایندگان آمریکا، 
پس از ورود به تایوان در بیانیه ای اعلام کرد که »ســفر ما به 
تایوان نشان دهنده تعهد تزلزل ناپذیر واشنگتن به حمایت از 

دموکراسی در تایوان است.«
او تأکید کرد که »ســفر ما به تایوان با سیاست چین واحد و 

بیانیه های مشترک واشنگتن و پکن مغایرتی ندارد.«
پلوســی افزود: »ما نمی توانیم تا زمانی که حزب کمونیست 
چین تایوان را تهدید می کند، دست بسته عمل کنیم. سفر ما 
مهر تأییدی بر تعهد ما به دموکراسی و احترام به حقوق بشر 

در تایوان است.«

ویژه


